
I S F A H A N   N E W S اولین روزنامه

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

دو شنبه| 16 مرداد 1402| 7  آگوست  2023 |  20 محرم 1445 | سال سوم| شماره 1394|  8 صفحه

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

6

8

بیش از 90 درصد تالاب گاوخونی که مهم ترین تالاب مرکزی ایران است، خشک شده؛

 گاوخونی خشک شود
ریزگردها تا تهران می آید

شهردار اصفهان مطرح کرد:

رضایت دانش بنیان ها و مدیران از دوازدهمین 
نمایشگاه جامع مدیریت شهری در اصفهان

مدیرکل دفتر مدیریت طرح های تجدید پذیر ساتبا در سمینار نیروگاه های خورشیدی مطرح کرد:

عدم وابستگی به سوخت های فسیلی
مزیت نیروگاه های انرژی تجدید پذیر
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دبیر جشنواره ملی گویندگی، اجرا و سخنوری مولانا؛

 دومین دور جشنواره
برگزار می شود

چهره روز

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان اصفهان:

۳۷ هزار مشترک به سرویس 
فیبرنوری متصل هستند
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مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان اصفهان گفت: 
تاکنون ۲۵۴ هزار خانوار اصفهانی زیر پوشش فیبر نوری قرار 
گرفته که از این تعداد ۳۷ هزار مشترک به این شبکه متصل و از 

خدمات آن بهره مند شده اند.

رئیس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان خبر داد:

اجرای موفق طرح پژوهشی آب های ژرف
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رئیس پژوهشکده زیست فناوری رویان:

ازدواج دیر هنگام از عوامل ناباروری است

برگزاری رویدادهای فرهنگی و هنری همچون  
رویدادهای هفته فرهنگی اصفهان چه نقشی در 

افزایش امید و نشاط اجتماعی شهروندان دارند؟
برگزاری رویدادهای فرهنگی و جشنواره ها در 
شهرهای امروز دنیا علاوه بر کارکردهای مثبت در 
توسعه مؤلفه های مهم فرهنگی و هنری نقش به 
سزایی در زیست شهروندان دارد به گونه ای که یکی 
از مهم ترین سیاست گذاری های شهری و شهروندی 
برگزاری رویدادهای فرهنگی و هنری است به نوعی 
این رویدادها به عنوان میان بر و اقدام کوتاه مدت برای 

زیست بهتر شهروندان و کاهش معضلات فرهنگی 
شهروندان قشر به سزایی دارد.

اگرچه هر رویداد فرهنگی و هنری که در شهر 
برگزار می شود، ویژگی های منحصربه فرد را دارد 
و همین امر باعث می شود که نتوان هیچ قالب 
استانداری را برای آن ها تعریف کرد، اما مهم نیست 
که علت برگزاری یک رویداد چه باشد بلکه مهم 
شرکت کنندگانی هستند که هریک انتظارات ویژه 

خود را از جشنواره دارند.
درواقع مهم نیست که علت برگزاری یک رویداد چه 

باشد بلکه مهم شرکت کنندگانی هستند که هریک 
انتظارات خاص خود را از این رویداد دارند. بسیار مهم 
است که در نظر داشته باشیم برگزاری رویدادهای 
فرهنگی و هنری تأثیرات بسیار چشمگیری را به ویژه 
بر اقتصاد، جامعه، فرهنگ و همچنین آینده شهر 
میزبان خواهد داشت. شهر اصفهان به عنوان شهری 
که در دوره مدیریت جدید شهری فرهنگ یکی 
از اولویت ها و شعارهای مهم آن است به طورقطع 
برگزاری رویدادهای فرهنگی و هنری و کارکردهای 

آن از اهمیت بیشتری برخوردار است.

نقش رویدادهای فرهنگی و هنری در شهر؛ افزایش امید و نشاط

رویدادها و شهروندان!

بهرام فراهانی
سرمقالـــه ISFAHAN

NEWS

5قیمت 7000 تومان

آگهى مزایده (نوبت اول)
شهردارى کلیشاد و سودرجان به استناد مصوبه شماره 1402/6/5787 مورخ 1402/3/21 شوراى اسلامى شهر کلیشاد و سودرجان در نظر دارد نسبت به اجاره زمین واقع در پارك ساحلى به مساحت 40 

مترمربع به مدت یک سال شمسى با مشخصات ذیل صرفا از طریق سامانه ستاد اقدام نماید. لذا از متقاضیان واجد الشرایط دعوت مى گردد مطابق با زمان بندى اعلامى در مزایده شرکت فرمایند.
الف) مشخصات: 

ب) زمان بندى:
2) مهلت دریافت اسناد: تا ساعت 19 روز یکشنبه مورخ 1402/5/22 1) تاریخ انتشار: 1402/5/16    

4) مهلت ارسال پیشنهاد: تا ساعت 19 روز چهارشنبه مورخ 1402/6/1 3) تاریخ بازدید: از تاریخ 1402/5/16 تا تاریخ 1402/6/1  
6) تاریخ اعلام برنده: 1402/6/2 ساعت 16 5) تاریخ بازگشایى: 1402/6/2 ساعت 13:30   

*محل دریافت و تحویل اسناد مزایده صرفا از طریق سامانه ستاد مى باشد.
* شرکت کنندگان باید سپرده اى معادل 5 درصد معادل قیمت پایه کارشناسى شده را به حساب سپرده شهردارى واریز و یا نسبت به صدورضمانت نامه بانکى در وجه شهردارى تحت عنوان سپرده شرکت 

در مزایده اقدام نمایند.
*برندگان اول، دوم و سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

*سایر اطلاعات و جزییات مربوط به معامله در اسناد مزایده مندرج مى باشد.
*شهردارى در رد و قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

آدرس سامانه ستاد: سامانه تدارکات الکترونیک دولت WWW.setadiran.ir       نوبت چاپ اول: 1402/5/16     نوبت چاپ دوم: 1402/5/19

قیمت کارشناسى سالانه (ریال)قیمت کارشناسى اجاره ماهانه  (ریال) آدرسردیف

15/000/000180/000/000شهر کلیشاد و سودرجان پارك ساحلى1

شناسه آگهى: 1543764مهدى مختارى- شهردار کلیشاد و سودرجان 

تجدیدآگهى مزایده عمومى فروش املاك و مستغلات 
شماره 2002093434000001

شهردارى باغشاد به استناد مصوبه یک صورتجلسه شماره 49 مورخ 1400/11/03 شوراى  اسلامى شهر درنظر دارد تعداد 4 پلاك زمین با کاربرى مسکونى خود  واقع در شهرباغشاد،ضلع 
جنوبى بلوار شهدا محله نوگوران را به شرح مشخصات ذیل وبا بالاترین قیمت پیشنهادى براساس قیمت پایه کارشناسى به فروش برساند.

* لذا متقاضیان مى توانند همه روزه بجز ایام تعطیل از تاریخ 1402/05/14 لغایت پایان وقت ادارى مورخ 27 /1402/05 جهت کسب اطلاع از شرایط  و همچنین خرید اسناد مزایده و دریافت فرم 
ثبت نام به واحد امور مالى شهردارى باغشاد مراجعه نمایند.

ملاحظات:
1- سپرده شرکت در مزایده بایستى به صورت ضمانت نامه بانکى یا فیش نقدى  واریز به حساب شماره  0104972961007   شهردارى باغشاد نزد بانک صادرات شعبه پل کله اقدام گردد.

2- سپرده برندگان نفر اول تا سوم مزایده هر گاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند به ترتیب به نفع شهردارى ضبط مى گردد.
3- شهردارى باغشاد در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

4- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج گردیده است. 
5- کلیه پیشنهادات و فیش واریزى یا ضمانت نامه بانکى معتبر شرکت کنندگان در مزایده مى بایست در پاکتهاى در بسته جداگانه(الف وب) تا پایان وقت ادارى روز شنبه مورخ 1402/06/05 

به دبیرخانه حراست شهردارى باغشاد تحویل داده شود، به پیشنهادهاى ناقص، مخدوش و یا تحویل بعد از مهلت مذکور ترتیب اثرى داده نخواهد شد. 
6- متقاضیان میتوانند جهت رویت و بازدید از پلاك هاى مذکور با هماهنگى شهردارى باغشاد اقدام نمایید.

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :
استان اصفهان-شهرستان لنجان-شهرباغشاد-بلوار شهدا       تلفن: 03152352155

سید مرتضى قریشى- شهردار باغشاد

نوبت اول

شناسه آگهى: 1543778

How Do Families Develop Strong 
Foundations? 11 Key Ways
 چندین راه کار برای قوی کردن 

بنیان خانواده



در شـــهر

Isfahan News

 خبر

گزارش

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان خبر داد:

استقبال بیش از یک میلیون نفر از ابرسازه های تفریحی اصفهان
مدیرعامـل شـرکت توسـعه مجتمع هـای 
سـیاحتی، فرهنگـی و ورزشـی سـپاهان 
شـهرداری اصفهان گفت: در مسیر برنامه ها و 
رویکردهای ویژه مدیریت شهری برای توجه 
اختصاصی به توسـعه ظرفیت هـای تفریحی 
و گردشـگری کلانشـهر اصفهـان، بیـش از 
یک میلیـون نفـر در چهار ماه نخسـت سـال 
از ابرسـازه های تفریحـی اصفهـان بهره مند 

شـده اند.
سـعید سـاکت در گفت وگو بـا خبرنـگار ایمنا 
در خصـوص میـزان اسـتقبال گردشـگران 
در سـال ۱۴۰۲ اظهـار کـرد: با توجه بـه آنکه 
یکی از اقدامات شـاخص مدیریت شـهری در 
دوره جدیـد توجه ویژه بـه افزایـش کیفیت و 
توسـعه فضاهای تفریحی و گردشگری است 
که لایحه بودجـه تصویب شـده ۱۴۰۲ موید 
این موضـوع اسـت؛ بنابراین موضـوع تفریح 
و گردشـگری در ابعـاد مختلـف آن در مرحله 

عملیاتـی در حال پیگیری اسـت.
وی افزود: مطابق با سخنان شهردار اصفهان، 
شـرکت توسعه سـیاحتی سـپاهان با توجه به 
رسـالت اقدامات خـود در پهنه هـای تفریحی 
شـهر با ارائـه پروژه هـای شـاخص تفریحی 
پیشـگام ایـن عرصـه در کلان شـهر و حتـی 

اسـتان اصفهان خواهـد بود.
مدیرعامـل شـرکت توسـعه مجتمع هـای 
سـیاحتی، فرهنگـی و ورزشـی سـپاهان 
شـهرداری اصفهـان با اشـاره بـه ۵۰ پـروژه 
شـاخص سـرمایه گذاری در حوزه های بازی، 
گذرهای گردشـگری و غذایی و حرکت ویژه 
در چارچـوب اسـتاندارد تصریح کرد: شـرکت 
توسعه سـیاحتی سـپاهان با آغاز سـال ۱۴۰۲ 
در پهنه هـای تفریحـی مجتمع گردشـگری 
صفـه، مجموعـه شـهر رویاهـا و مجموعـه 
تله سـی یژ نـاژوان در چهـار ماه نخسـت خود 
میزبان بیـش از یک میلیـون نفر بوده اسـت.

وی ادامه داد: در چهار ماه نخست ۱۴۰۲، 
مجتمع گردشگری صفه میزبان بیش از ۸۱۰ 
هزار نفر، تله کابین صفه بیش از ۱۰۰ هزار نفر، 
تله سی یژ ناژوان، بیش از ۱۰۰ هزار نفر، بولینگ 
صفه نزدیک به هشت هزار نفر و مجموعه شهر 

رویاها بیش از ۲۰۰ هزار نفر بوده است.
سـاکت با بیان اینکه شـرکت توسعه سیاحتی 
سـپاهان در مسـیر رویکردهـای مدیریـت 
شـهری به منظور ارائـه خدمات در دسـترس 
بـرای تمام اقشـار جامعـه طرح هـای ویژه ای 
را برنامه ریزی و عملیاتی سـازی کرده اسـت، 
خاطرنشـان کـرد: از جملـه ایـن طرح هـا 
می تـوان بـه طـرح تخفیـف ۴۰ درصـدی 
ویـژه معلمان و مـدارس در هفتـه معلم، طرح 
تخفیف ۵۰ درصـدی نوعـروس و دامادها در 
سـالروز ازدواج حضـرت علـی )ع( و حضـرت 
زهـرا )س( و طـرح تخفیـف ۵۰ درصـدی 
کنکوری هـا به مـدت یک هفتـه اشـاره کرد.

وی اضافـه کـرد: در طرح هـای اشـاره شـده، 
بیش از دو هزار نفر از اماکن تفریحی شـرکت 
توسعه سیاحتی سپاهان اسـتقبال کرده اند که 
برای بهره مندی بیـش از پیش شـهروندان و 
هم وطنـان در مناسـبت های مختلـف تداوم 

خواهد داشـت.
مدیرعامل شـرکت توسعه سیاحتی، فرهنگی 
و ورزشـی سپاهان شـهرداری اصفهان گفت: 
بخش دیگـری از خدمـات این شـرکت، ویژه 
سـازمان ها و نهادهـای مختلـف بوده اسـت 
که در قالـب طرح های تخفیف بـا درصدهای 

متفاوت تعامل ویـژه ای با آن هـا داریم.
وی ادامه داد: از ابتدای سال جاری تاکنون 
نزدیک به ۵۰ هزار بلیت ۳۰ درصدی در بیش 
از ۸۰ سازمان چاپ و ارائه شده است که این 
موضوع با توجه به آن که در بطن جامعه قرار 
می گیرد، نقش ویژه ای در افزایش سرانه تفریح 
و گردشگری در سطح کلان شهر اصفهان دارد.

رئیس پژوهشکده زیست فناوری رویان:

ازدواج دیر هنگام از عوامل ناباروری است
رئیس پژوهشـکده زیسـت فناوری 
پژوهشـگاه رویان در اصفهان گفت: 
ازدواج دیر هنگام یکـی از مهمترین 
عوامل ناباروری زوجین اسـت و باید 
در این زمینه اطلاع رسـانی بیشتری 
به مـردم بویـژه جوانان انجام شـود.

بـه گـزارش ایرنـا، محمدحسـین 
نصر اصفهانـی در جمـع خبرنگاران 
در محـل جهـاد دانشـگاهی واحـد 
اصفهان افزود: بسـیاری از مـردم در 
ایـن زمینـه اطلاعـات کافـی ندارند 
بـرای مثـال نمی داننـد که شـانس 
یک زن ۴۰ سـاله بـرای بـارداری در 
هـر دوره ماهانـه، پنـج درصد اسـت 
و برخـی رسـانه ها بویـژه رادیـو و 
تلویزیـون نتوانسـته اند بـه خوبـی 
رسـالت آمـوزش و اطـلاع رسـانی 

دربـاره آن را انجـام دهنـد.
وی اظهار داشـت: هدف اصلـی ما از 
اطلاع رسـانی این اسـت که جوانان 
را بـه ازدواج و فرزنـدآوری بـه روش 
طبیعـی و در زمان مناسـب تشـویق 

. کنیم
رئیس پژوهشـکده زیسـت فناوری 
پژوهشـگاه رویـان در اصفهـان بـا 
اشـاره به اینکه بـاروری با سـن زنان 
ارتبـاط مسـتقیم دارد، خاطرنشـان 
کـرد: آلودگی هـوا نیز بطـور قطع بر 

نابـاروری تأثیـر می گـذارد.
وی تصریح کرد: بیشـتر زوجینی که 
این روزها به مراکز درمـان ناباروری 
مراجعـه می کننـد، زوج هـای نـازا 
نیسـتند بلکه افرادی هستند که یک 
فرزنـد دارند و می خواهنـد فرزند دوم 

داشـته باشند.
نصـر اصفهانـی بـا بیـان اینکـه 
و  زوج  یـک  بـاروری  سـلامت 
فرزندشـان از زمـان قبل از بـارداری 
آغـاز می شـود، افـزود: بـرای مثال، 

مادری که سـیگار اسـتعمال می کند 
تـا ۳۵ درصـد شـانس تولید اسـپرم 
در فرزنـد پسـر او در آینـده کاهـش 
می یابـد و اسـتعمال قلیـان نیـز 
عوارضـی در ایـن زمینـه بـه همراه 

دارد.
وی با اشـاره به روش هـای مختلفی 
کـه بـرای درمـان نابـاروری زوجین 
در کشـور اسـتفاده می شـود، تاکیـد 
کـرد: امـروزه بـا روش هـای علمی 
می توانیـم تخمـک، اسـپرم و جنین 
را فریز کنیـم و تاکنون هـزاران زوج 
را بـا اسـتفاده از این قبیـل روش ها، 

درمـان کرده ایـم.
ایـن پژوهشـگر بـا بیـان اینکـه در 
پژوهشـگاه رویـان بـه روش هـای 
جدیـدی در زمینـه بـاروری ماننـد 
انتخـاب اسـپرم دسـت یافتیـم کـه 
برخـی از آنهـا نخسـتین بـار در دنیا 
بـوده اسـت، افـزود: براسـاس علـم 
سـنجی جدیـدی کـه در دنیـا انجام 
شـده، پژوهشـگاه رویـان، رتبـه 
پنجـم تـا دهـم جهانـی را در زمینه 
پژوهش هـای مربـوط به نابـاروری 
مـردان دارد و کارهای علمـی انجام 
شـده در اصفهـان نیز در کسـب این 

جایـگاه، نقـش دارد.
وی بـا اشـاره بـه اینکـه ظرفیـت 
بـاروری در دنیـا بـا توجـه بـه تغییر 
سـبک زندگـی و گسـترش انـواع 
آلودگی هـا در حـال کاهـش اسـت، 
ادامـه داد: تحقیقـات زیـادی در دنیا 
در حـال انجام اسـت که ایـران نیز از 
کشـورهای معتبر و شـناخته شده در 

ایـن زمینه اسـت.
رئیس پژوهشـکده زیسـت فناوری 
پژوهشـگاه رویـان در اصفهـان 
خاطرنشـان کـرد: افـراد زیـادی از 
خارج کشـور بـرای درمان نابـاروری 

از جملـه ایرانی هـای مقیـم امریـکا 
و اروپـا و شـهروندان کشـورهای 
همسـایه بویـژه عـراق، پاکسـتان و 
افغانسـتان بـه اصفهـان می آینـد.

وی در پاسـخ بـه پرسـش خبرنـگار 
ایرنا درباره تحقیقات شـبیه سـازی، 
توضیـح داد: هـدف ما تولید و شـبیه 
سـازی یوز ایرانـی بود اما هر کسـی 
به مـا مراجعه کـرد گفت که به شـما 
پـول می دهیـم و شـما بـه مـا یـوز 
تحویـل دهیـد در حالیکـه این یک 
طـرح تحقیقاتـی اسـت نـه اینکـه 

بتوانـم یـوز تحویـل دهم.
نصـر اصفهانـی تصریـح کـرد: در 
زمـان حاضـر زیرسـاخت های مالی 
تحقیقاتـی مـا بسـیار محدود اسـت 
و قابلیـت انجـام چنیـن پروژه هایی 

را نداریـم.
وی گفـت: یکـی از مـوارد مـورد 
علاقـه ام ایـن ایده اسـت که شـاید 
بتـوان یوز ایرانـی را بـا تخمک گربه 
سـانان تولیـد کـرد امـا یـک طـرح 

تحقیقاتـی با سـرانجام نامشـخص 
اسـت و شـاید در اولویت هـای فعلی 

دولـت نباشـد.
این پژوهشـگر رویـان اضافـه کرد: 
اجرای چنیـن طرح هـای تحقیقاتی 
بسـیار هزینـه بر اسـت و بـا توجه به 
محدودیت هـای بودجـه ای موجود، 

امـکان آن برای مـا وجود نـدارد.
وی گفـت: مـا موفق بـه تولیـد قوچ 
قمیشـلو بـا تخمـک گوسـفند و در 
رحم گوسـفند شـدیم و آن را بـه باغ 
وحش صُفه اصفهـان هدیـه دادیم، 
ایـن حیـوان زایـش کـرده و نمادی 
برای روشـی اسـت که در آن با شبیه 
سـازی بیـن گونـه ای، می توانیـم 
حیوانـات در حـال انقـراض را نجات 

دهیـم.
رئیس شـورای هماهنگی واحدهای 
سـازمان جهاد دانشـگاهی اصفهان 
همچنین بـا اشـاره به قدمـت جهاد 
دانشـگاهی واحدهـای اصفهـان و 
صنعتی اصفهان، گفت: پژوهشـکده 

زیسـت فنـاوری رویـان در اصفهان 
یکـی از زیرمجموعه هـای جهـاد 
دانشـگاهی اسـت کـه توسـط زنده 
یـاد کاظـم آشـتیانی پایـه گـذاری 
شـده اسـت و در زمینه هایـی ماننـد 
شـبیه سـازی، سـلول های بنیادی، 
نابـاروری و بانـک خـون بنـد نـاف 

فعالیـت می کنـد.
وی تصریـح کـرد: در سـال های 
اخیـر بیشـتر اهـداف تحقیقـات 
و برنامه هـای ایـن پژوهشـکده بـا 
محور سـلامت بـاروری بـوده و امید 
است با اطلاع رسانی درسـت درباره 
ایـن موضـوع بـه ارتقـای سـلامت 
بـاروری در سـطح جامعـه کمـک 

شـود.
۱۶ مـرداد سـالروز تأسـیس جهـاد 
دانشـگاهی اسـت؛ شـعار چهـل و 
سـومین سـالگرد تشـکیل این نهاد 
»جهاددانشـگاهی الگوی پیشرفت؛ 
با ایمـان، امیـد و اعتماد بـه جوانان« 

اسـت.

گزارش

معاون ورزشی سازمان فرهنگی، اجتماعی، ورزشی 
شهرداری اصفهان می گوید: رویکرد فعلی در ورزش 
بانوان و حضور بین المللی آنان برای رقابت با ورزشکاران 
جهان می تواند سبب رشد ورزش قهرمانی شده و روز به 

روز بدون هراس در رقابت با رقبا قاره ای و بین المللی 
باشیم.

یکی از ارگان های مسئول و مؤثر در توسعه و حمایت 
از ورزش بانوان در مقیاس همگانی، سازمان فرهنگی، 

اجتماعی و ورزشی شهرداری است که می تواند با 
کنترل منابع و برنامه ریزی برای استفاده از ظرفیت ها، 
ورزشکاران بانوان را نیز دوشادوش آقایان در هر ۲ بعُد 

همگانی و قهرمانی به پیش ببرد.

یکی از موضوعات لازم توجه این است بانوان در ورزش 
باید هر دو ضلع ورزش-سلامت و ورزش-قهرمانی 
را پیش ببرند تا علاوه بر کمک به روح جمعی و نشاط 

اجتماعی، نام بانوان ایرانی نیز جهانی شود.
احسان بعیدی، معاون ورزشی سازمان فرهنگی، 
اجتماعی، ورزشی شهرداری اصفهان در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه در شرایط فعلی ورزش بانوان از نگاه 
سنتی عبور کرده است، اظهار کرد: ورزش بانوان در 
سال های اخیر رشد کیفی و کمی فوق العاده ای را تجربه 
کرده که با توجه به آمار حضور بانوان در رشته های ورزشی 
مختلف، تیم داری باشگاه های مختلف در حوزه بانوان و 
همچنین اقبال عمومی بانوان به حوزه همگانی، شرایط 

ورزش بانوان قابل قیاس با گذشته نیست.
او ادامه داد: از پارادایم عبور کرده و از نگاه سنتی به ورزش 
بانوان به شرایط کنونی در حوزه قهرمانی و همگانی 

رسیده ایم.
بعیدی در خصوص اقدامات این سازمان برای حمایت 
از بانوان توضیح داد: تقریباً در حوزه ورزش به خصوص 
بانوان نگاه مان به شهروند است و ظرفیت ها به هر دو 
قشر بانوان و آقایان اختصاص داده شده است. در امر 
رقابت های ورزشی و جام هایی که برگزار می شود، تقریباً 
به صورت مساوی پیش می رود. از جمله این رقابت ها، 

جام مولای عرشیان و بانوی قدسیان بود که تقریباً در 
تمام رشته ها هم بانوان و هم آقایان دیده شدند. همچنین 
در جام های هفت گانه ورزشگاه های شهرداری نیز شاید 
بتوان گفت تا حدود ۷۰ یا ۸۰ درصد مخاطبان آن بانوان 

هستند.
معاون ورزشی سازمان فرهنگی، اجتماعی، ورزشی 
شهرداری اصفهان تاکید کرد: کلاس های آموزشی 
سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری اصفهان 
عمدتاً به بانوان اختصاص دارد و بالغ بر ۵۰ درصد 
مخاطبان کلاس های آموزشی شهرداری اصفهان، 
بانوان هستند و با توجه به ظرفیت های خود، در سطح شهر 
بهره مند می شوند. بعیدی با بیان اینکه بخش عظیمی از 
چالش های حوزه ورزش بانوان را پشت سر گذاشته ایم، 
تصریح کرد: در شرایط فعلی گام بعدی ما در این مسیر 
علاوه بر فعالیت در بعُد همگانی و فراگیر کردن ورزش در 
سنین مختلف که لازمه توسعه یافتگی کشور است، این 
است که نباید فراموش کنیم ورزش در بعُد قهرمانی نیز 

نیازمند خودباوری و رقابت است.
او معتقد است به نظر می رسد با این رویکرد بانوان ورزشی 
ایران در رقابت با ورزشکاران جهان می توانند سبب رشد 
ورزش قهرمانی شده و بدون هراس روز به روز در رقابت با 
رقبا قاره ای و بین المللی باشیم. همین امر می تواند کیفیت 

اصلی بانوان ما را در حوزه ورزش نشان دهد و رشته های 
مختلفی که بانوان در آن فعال هستند، فرصت ایجاد 
می کند. اما در این میان اصلی ترین و مهم ترین چالش 
ورزش که البته مختص بانوان نیست، کمبود سرانه 

ورزش در اصفهان است.
بعیدی خاطر نشان کرد: وقتی شهرهای معتبر و قدرتمند 
جهان با سرانه ۱۰ متر مربع فعالیت می کنند، نیم و یک 
متر مربع سرانه قابل توجهی نیست. سرانه ورزش ما با 
نیاز متناسب نیست و تقاضا خیلی بیشتر از عرضه است. 
به همین دلیل قیمت افزایش می یابد. هر چه یارانه نیز در 

این حوزه اضافه شود، کفایت نمی کند.
با بررسی های میدانی ایسنا و با توجه به شرایط 
نگران کننده سرانه ورزشی استان، قابل حدس است 
که امکانات، تجهیزات و سرانه کلی در ورزش بانوان 
به نسبت آقایان کمتر بوده و همین امر سبب می شود تا 
برای کمک به این حوزه، توجه به امکانات سخت افزاری 

در اولویت قرار گیرد.
این در حالی است که از لحاظ تعداد و کمیت ورزشکاران، 
بانوان و آقایان تقریباً برابری می کنند و ورزش بانوان ایران 
در سالیان اخیر حرف زیادی برای گفتن در آسیا دارد. 
همین موضوع توجه و نگاه ویژه تری به بحث ورزش 

بانوان را می طلبد.

گذر ورزش 
بانوان از پارادایم 
سنتی نگری 
ضروری است

معاون ورزشی سازمان 
فرهنگی، اجتماعی، 
ورزشی شهرداری اصفهان:

معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی 
واحد اصفهان:

فراخوان ادبی »کربلا به روایت 
امروز« منتشر شد

در فراخوان ادبی »کربلا به روایت امروز«، که به پیشنهاد 
معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی واحد اصفهان و به 
همت دو معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی در دو واحد 
دانشگاه اصفهان و دانشگاه صنعتی برگزار می شود، 
دانشجویان می توانند در فاصله عاشورا تا اربعین، روایت 
خود از سفر به کربلا را )با تأکید بر پیاده روی اربعین( در 

قالب داستان، ناداستان و دل نوشته، ارسال کنند.

محمدرضـا رهبـری، معـاون فرهنگی جهـاد دانشـگاهی واحـد اصفهان، 
در خصـوص این فراخـوان به ایسـنا گفـت: مجریـان این طرح، سـازمان 
دانشـجویان دو واحـد معاونـت فرهنگـی جهـاد دانشـگاهی در دانشـگاه 

اصفهـان و دانشـگاه صنعتی هسـتند.
او با اشـاره بـه اهـداف فراخـوان ادبی »کربـلا به روایـت امـروز« تصریح 
کرد: هدف اولیه این اسـت که معرفـت زیارت سیدالشـهدا در افراد افزایش 
یابـد. در واقـع می خواهیـم یـک رویـداد سـاده و معمول بـه یـک رویداد 
همراه با بینـش و آگاهی تبدیل شـود. هدف دوم ما این اسـت کـه افرادی 
کـه در عرصـه ادبیات صاحـب ذوق و قلـم هسـتند در این رویداد شـرکت 

کـرده و تجربه نـگاری کنند.
معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی واحد اصفهان با بیان اینکه ویژگی ادبیات 
روایی این است که به مخاطب این امکان را می دهد تا جایی که هرگز نبوده 
است را تصور کرده و با کسانی که هرگز ارتباط برقرار نکرده است، ملاقات 
و شناخت عمیق تری پیدا کند، تأکید کرد: سومین هدف ما هم این است که 
کسانی که تجربه شرکت در این آیین را ندارند، از طریق ادبیات روایی با جهان 

و دنیای این سفر ارتباط برقرار کنند.
رهبری با بیان اینکه همیشه دو رویکرد کلی در پرداخت به عاشورا و فرهنگ 
آن وجود داشته است، افزود: در رویکرد اول، برخی کارهای ادبی به صورت 
مستقیم به رویداد می پردازند و به صورت تاریخی و تحلیلی با رویداد برخورد 
می کنند و در رویکرد دوم نیز به صورت غیرمستقیم و از طریق مناسک به 
عاشورا می پردازند، و کار ما از نوع دوم است. روایت مناسک مربوط به اربعین 
سوژه اصلی فراخوان ما است و این روایات قرار است به اثر ادبی تبدیل شوند. 

ادبیات اینجا ابزاری است که برای واکاوی زیارت اربعین به کار می رود.
او بـا بیان اینکـه متقاضیـان می تواننـد به ابعـاد مختلـف زیـارت اربعین و 
کربلا در قالـب جستارنویسـی و ادبیات غیـر توصیفی نیـز بپردازنـد و آثار 
خود را ارسـال کنند، خاطرنشـان کرد: در نظر داشته باشـید که این رویداد، 
سـالیان طولانی برگزار می شـده و در یک دهه اخیر گسـترش یافته و جزو 

مناسـک جدید و وسـیع با ابعاد متعدد در جهان تشـیع اسـت.
معـاون فرهنگـی جهـاد دانشـگاهی واحـد اصفهـان ادامـه داد: هـر متن 
ارسـالی نباید بیـش از ۲ هزار کلمه باشـد. آثـار باید بـا فونـت B نازنین ۱۴ 
در قالب فایـل word یا PDF نوشـته شـده و همراه بـا نام و نـام خانوادگی، 
شـماره تلفن همـراه و تصویر کارت دانشـجویی تـا تاریخ ۲۶ شـهریورماه 
سـال ۱۴۰۲ به نشـانی studentcityjdisf@gmail.com ارسـال شـوند.

رهبـری بـا اشـاره بـه اینکـه آثـار در قالب هـای مجـزا به گزینـی خواهند 
شـد و فراینـد داوری و اعـلام نتایج تـا حـدود ۱۰ روز پس از پایـان مهلت 
فراخـوان اتمـام خواهد یافـت، افـزود: آثـار منتخب، بـه همت انتشـارات 
جهاد دانشگاهی منتشـر خواهد شـد. یادداشت های این نویسـندگان نشر 

عمومی خواهـد یافـت و ان شـاءالله اجر معنـوی خواهنـد برد.
او بـا بیـان اینکـه بسـیاری خیلـی از افـراد، یادداشـت هایی در خصـوص 
زیـارت اربعین را بـرای مخاطبان شـخصی خود به اشـتراک گذاشـته اند و 
یـا تجربه نگاری های شـخصی از این سـفر دارند کـه در جایـی به صورت 
رسـمی منتشـر نکرده اند، اضافه کرد: این افراد می تواننـد در فراخوان ادبی 
»کربلا بـه روایت امـروز« شـرکت کرده و تجربه جدیدی کسـب کنند. ما 
پذیـرای یادداشـت ها، دل نوشـته ها، داسـتان ها و ناداسـتان ها مخاطبـان 

در خصـوص زیـارت کربلا و به ویـژه اربعین هسـتیم.
معاون فرهنگی جهاد دانشگاهی واحد اصفهان در پایان گفت: ملاک اصلی 
شرکت کنندگان در فراخوان ادبی »کربلا به روایت امروز« این است که 
دانشجویان در این رویداد شرکت کنند و ما بر این تأکید نداریم که دانشجویان 

صرفاً اصفهانی باشند یا در اصفهان تحصیل کنند.

دبیر جشنواره ملی گویندگی، 
اجرا و سخنوری مولانا؛

دومین دور جشنواره 
برگزار می شود

دبیـر جشـنواره ملـی گویندگـی، اجـرا و 
سـخنوری مولانـا، از برگـزاری دومیـن 
دوره این رویـداد ملی در تابسـتان و پاییز 

۱۴۰۲ خبـر داد.
مریم حسـین پور ضمن اعـلام این خبر، 
به ایسـنا گفـت: دومیـن جشـنواره ملی 
گویندگی، اجرا و سـخنوری مولانـا در ۳ 
بخش اصلی، جنبی، و کـودک و نوجوان 
برگزار خواهدشـد کـه بخـش اصلی آن 
شـامل فرآینـد آمـوزش، رقابـت و جایزه 
اسـت و در بخش های گویندگی )دکلمه، 
نریشـن تیزر، خبر، روایت داستان(، دوبله 
)فیلـم - انیمیشـن( و همچنیـن اجـرا و 
سخنوری )اجرای صحنه ای و تلویزیونی 
- سـخنرانی( برگـزار خواهدشـد. ضمن 
اینکه جلسـات آموزشـی با مربیان حوزه 
مربوطـه، برگـزاری ورکشـاپ بـا حضور 
چهره های سرشـناس حـوزه گویندگی، 
دوبله و اجرا به همـراه کارگاه های انتقال 

تجربـه برگزار می شـود.
او ادامه داد: در بخش اصلی جشـنواره، در 
کنـار مربیان مرتبـط با هنـر صـدا و اجرا 
که به عنوان تسـهیلگر در کنار متقاضیان 
حضور دارنـد، ورکشـاپ هایی بـا حضور 
چهره های شناخته شـده دوبله گویندگی 
و اجـرا برگـزار می شـود. از چهره هـای 
ایـن بخـش می تـوان بـه محمدرضـا 
علیمردانـی، امیـر علـی نبویـان، محمد 
بحرانی، پیمـان طالبـی، مژده لواسـانی، 
علیرضـا عسـکریان و سـعید شـیخ زاده 

اشـاره کرد.
دبیـر دومیـن جشـنواره ملـی گویندگی، 
اجـرا و سـخنوری مولانا در مـورد بخش 
جنبـی جشـنواره نیز بیـان کـرد: بخش 
جنبی که شـامل فراینـد رقابـت و جایزه 
اسـت، در ۴ بخـش پادکسـت، نمایـش 
صوتی، دوبله، و همچنین سـایر تولیدات 
صوتـی )دکلمـه، تیـزر و ...( برگـزار 

می شـود.
حسـین پور به بخـش کـودک و نوجوان 
این جشـنواره اشـاره کرد و افزود: بخش 
کودک و نوجوان شـامل دو قسـمت آزاد 
)اجرا، دوبلـه، دکلمه( و شـاهنامه خوانی، 
مثنوی خوانـی )اجرا، گویندگـی صوتی( 

اسـت.
او تصریح کرد: جشـنواره ملی گویندگی، 
اجرا و سـخنوری مولانا مفتخر اسـت که 
بـرای نخسـتین بار در کشـور به عنـوان 
یک رویداد مختـص به هنر صـدا و اجرا، 
بـرای آشـنایی و نزدیکـی نسـل جدیـد 
فرزنـدان ایـران زمیـن بـا ادبیات و شـعر 
کهـن فارسـی، بخشـی را ایجـاد کـرده 
تـا کـودکان و نوجوانـان ضمن آشـنایی 
بـا ایـن مقولـه ارزشـمند، بـا خوانـدن و 
اجرای ایـن اشـعار، بـه پاسـداری و زنده 
نگهداشـتن میراثی گران بهـا و چند صد 

سـاله بپردازند.
بـه گـزارش ایسـنا، علاقه منـدان در 
در  ثبت نـام  بـرای  اسـتان ها  همـه 
دومیـن جشـنواره ملـی گویندگـی، اجرا 
و سـخنوری مولانا و دریافـت اطلاعات 
بیشـتر می تواننـد بـه نشـانی اینترنتـی 
molanafestival.ir مراجعـه و یـا بـا 
شـماره ۰۹۲۱۰۹۴۶۷۱۶ تماس بگیرند. 
لازم بـه ذکـر اسـت کـه آییـن اختتامیه 
این جشـنواره، در پاییز ۱۴۰۲ به میزبانی 

جزیـره کیـش برگـزار خواهـد شـد.

برداشت 
دستگاه ها از 
اعتبارات باید 
بدقت انجام شود

استاندار اصفهان گفت: برداشت دستگاه ها از اعتبارات ملی و استانی باید بدقت انجام 
شود و نباید از استانداردها در این زمینه عدول کرد.

سیدرضا مرتضوی، در شورای توسعه و برنامه ریزی استان در استانداری افزود: 
دستگاه های اجرایی استان باید در برداشت از اعتبارات ملی دقت داشته باشند و 
اینکه اعتباری فرا اسُتانی است نباید دلیلی برای برداشت بیش از نیاز از هر دستگاه 
باشد و باید قانون و استانداردها در استفاده از این اعتبارات و تسهیلات ملاک عمل 
قرار بگیرد. وی ادامه داد: ابلاغ آیین نامه های تخصیص اعتبارات به بانک ها باید در 

کوتاه ترین زمان صورت گیرد تا آنها فرصت اعطای تسهیلات به متقاضیان واجد 
شرایط در بازه زمانی تعیین شده را داشته باشند.

مرتضوی خاطرنشان کرد: اهمیت برنامه ریزی کارشناسی شده در حوزه های 
مختلف مشخص شده است و مسوولان باید با عدد و رقم و بصورت مُستند صحبت 

کنند و تصمیمات نیز بر اساس کار کارشناسی اتخاذ و انجام شود.
استاندار اصفهان تصریح کرد: در باره تأمین معلم برای آموزش و پرورش باید 

اطلاعات لازم در این زمینه از کلیه مدارس استان جمع آوری و ارائه شود.

دبیر شورای برنامه ریزی و توسعه اسُتان اصفهان نیز در حاشیه این نشست به 
خبرنگار ایرنا گفت: سال گذشته بیش از ۷۲ هزار شغل جدید در استان ایجاد شد که 

بیشتر آنها در حوزه صنعت، معدن و تجارت بود.
محمدرضا قاسمی افزود: بیشتر اشتغال های ایجاد شده سال گذشته استان با 
استفاده از تسهیلات قرض الحسنه و یارانه ای تبصره های ۱۸ و ۱۶ قانون بودجه 
کشور صورت گرفت. وی تاکید کرد: سال گذشته بیشترین اشتغال ایجاد شده در 

حوزه صمت بود و حدود ۵۰ هزار شغل در این زمینه ایجاد شد.

استاندار اصفهان:

دو شنبه 16 مرداد 1402  | شمـاره 1394



خبـر 

گزارش

شهرستان کوهپایه واقع در شرق اصفهان با پیشینه 
توسعه  برای  مناسب  ای  منطقه  ساله  هزار  چند 
البته  که  شود  می  محسوب  گردشگری  و  صنعت 
گزارش  به  می کند.  طلب  را  امر  مسوولان  توجه 
ایرنا، مناطق شرق استان اصفهان با پیشینه های چند 
هزار ساله مناطقی مناسب برای توسعه گردشگری 
این  به شمار می رود، ساکنان  و صنایع غیرآلاینده 
نیازمند  اما  مبدع،  و  هنرمند  سخت کوش،  نواحی، 
توجه بیشترند. از جمله مناطق شرق استان اصفهان، 
شهرستان کوهپایه با جمعیت بالغ بر ۲۷ هزار نفر 
این  است،  واقع  اصفهان  شرق  کیلومتری   ۶۰ در 
با قدمت حدود سه هزار سال در محور  شهرستان 

ترانزیتی اصفهان به شرق و جنوب کشور قرار دارد.
شهرستان کوهپایه دارای ۲ بخش، چهار دهستان 
و سه شهر است و از شمال به شهرستان اردستان 
و شهرستان برخوار از غرب به شهرستان اصفهان 
از جنوب به شهرستان هرند و شهرستان ورزنه و از 
شرق به شهرستان نائین و استان یزد محدود می شود.

بخشداری این خطه در سال ۱۳۱۶ تاسیس شد و در 
سال ۱۳۴۲ به شهرداری و در نهایت در سال ۱۴۰۰ 
را  آن  ساکنان  بیشتر  کرد،  پیدا  ارتقا  به شهرستان 
فرهنگیان و کارمندان تشکیل می دهند، اما هنرمندان 

و صنعتگران نیز در این شهرستان کم نیستند.
نگاهی به صنعت این خطه حاکیست که سه شهرک 
صنعتی در آن قرار دارد که برخورداری از ۱۰ هزار 
نیروی فنی و مهندسی بی شک می تواند با گسترش 
و افزایش تعداد واحدهای تولیدی و صنعتی به ویژه 

در فناوری های جدید و غیر آلاینده از از جمله عوامل 
توسعه استان به ویژه در نواحی شرقی باشد.

راه اندازی بندر خشک در این شهرستان مصوبه ملی 
گرفته است و انتقال آب از دریای عمان به استان 
از این محدوده می گذرد، لذا این مقوله ها  اصفهان 
نیز نکاتی مثبت برای پیشرفت شهرستان محسوب 

می شود.

شهر زیرزمینی ۳ طبقه متعلق به دوره 
ساسانیان در کنار دیگر اماکن تاریخی

از لحاظ میراث فرهنگی و گردشگری نیز، کوهپایه 
برگ برنده کم ندارد، وجود شهر زیرزمینی با سه طبقه 
که آن را به دوره ساسانیان نسبت می دهند قابلیت 
را دارد و در  تبدیل به مجموعه بزرگ گردشگری 
ثابت و دائم درآمدزایی  صورت تحقق آن به منبع 
تبدیل خواهد شد، این مکان باستانی توسط شهرداری 
کوهپایه در حال کاوش و نقشه برداریست و فعلا 

شرایط برای بازدید گردشگران مهیا نشده است.
به گفته رییس شورای اسلامی شهر کوهپایه، خانه 
شیخ جواهری از جمله دیگر اماکن ممتاز این خطه 
از حیث گردشگری است که اتمام عملیات ترمیم آن 
به توسعه این صنعت در شهرستان خواهد انجامید، 
همچنین مزرعه گردشگری معروف به حاج حسن 
کوهپایه محل تولید فیلم و سریال تاریخیست که 
اخیرا با اقدامات سرمایه گذار بخش خصوصی در حال 

بازسازی و مرمت است.
محمدعلی مومنیان در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با 

اشاره به تلاش نهادهای مختلف این شهرستان برای 
مشاغل  از  حمایت  اظهارداشت:  دیار  این  پیشرفت 
مرتبط با صنایع دستی مانند نقره کاری، قلمزنی و 
میناکاری از سوی بخش خصوصی دنبال می شود از 
سوی دیگر به جد به دنبال تکمیل مجتمع تجاری 
ورودی شهر در کنار میدان اصلی کوهپایه هستیم 
تا محلی مناسب و شایسته برای برای عرضه صنایع 

دستی این خطه به وجود آید.
وی با اشاره به اینکه وجود قلعه ها از جمله اماکن مورد 
علاقه گردشگران به شمار می رود، گفت: کاروانسرای 
شاه عباس در این شهرستان کاربری هتل پیدا کرده 
اسکان  آن  در  همواره  متعددی  میهمانان  و  است 

می یابند.
وی تصریح کرد: کوهپایه دارای ۴ آب انبار معروف 
است و آب انبار حاج محمد جعفر کوهپایه اصلی ترین 

آنها به شمار می رود.
اراضی وسیع در شهرستان برای ایجاد 

مزارع تولید انرژی خورشیدی
رییـس شـورای اسـلامی شـهر کوهپایـه بـا بیـان 
مناسـب  زمین هـای  از  شهرسـتان  ایـن  اینکـه 
بـرای ایجـاد انـواع زیرسـاخت ها برخـوردار اسـت، 
خاطرنشـان کـرد: اراضـی وسـیع اطـراف شـهر بـا 
تعامل با اداره کل راه و شهرسـازی اسـتان می تواند 
بـرای ایجـاد مـزارع تولیـد انـرژی خورشـیدی و یا 
تولیـد انـرژی بـا توربین های بـادی اختصـاص یابد 
کـه ایـن امر سـبب تحـول در تولیـد پـاک و بدون 
آلایندگـی انـرژی بـرق را به دنبـال خواهد داشـت 

و از طـرف دیگـر درآمدزایـی را بـرای ایـن خطه به 
ارمغـان خواهـد آورد.

مومنیان به فعالیت تلاشگران صنعت کشاورزی در 
شهرستان با وجود مشکل منابع آبی اشاره و تصریح 
از دیگر  کرد: عناب، زعفران، گندم، جو و شماری 

محصولات جمله تولیدات این منطقه است.
وی با بیان اینکه توسعه شهری از جمله نکات قابل 
شهردار  تعامل  اظهارداشت:  است،  خطه  این  توجه 
جدید کوهپایه با مردم و سایر دستگاه ها سبب شده 
افزایش  و  برود  پیش  به خوبی  پروژه ها  که  است 
همکاری ها شتاب پیشرفت منطقه را افزایش می دهد.

پنج پروژه با هدف توسعه شهری در 
کوهپایه

رییس شـورای شـهر در مورد شـماری از پروژه ها و 
طـرح هـای کوهپایـه گفت: پنج پـروژه بـا اعتباری 
بالـغ بـر ۱۲۰ میلیارد ریال در دسـتور کار قـرار دارد، 
میـدان ورودی و خروجـی از جملـه مهم ترین پروژه 
هاسـت زیرا اعتبـار و زیبایی را فزونی می بخشـد، از 
سـوی دیگر تاسـیس باغ بانوان، فرهنگسرا و زمین 
چمـن مصنوعـی در دسـتور کار داریـم. مومنیان در 
بـاره میدان ورودی شـهر افزود: خاکریـزی با حجم 
۳۰ هـزار متر مکعـب و تکمیل آن در جریان اسـت 
و تـا پایان تابسـتان یـا اوایـل پاییز با اعتبـاری بالغ 
بـر ۱۰ میلیـارد تومـان بـه بهره بـرداری می رسـد، 
همچنیـن میـدان خروجـی بـه عنـوان دیگـر طرح 
مـورد نیاز و ضروری در کمیسـیون نیازمند مصوبات 
نهایـی اسـت. وی اضافـه کرد: بـاغ بانوان بـا اعتبار 
۲۰ میلیـارد ریـال از تعهـدات ایـن دوره شوراسـت، 
در حـال طراحـی داخلـی و تـا ۲۲ بهمن امسـال به 
بهره برداری خواهد رسـید، فرهنگ سـرای خیرسـاز 
بـا اعتبـار ۵۰ میلیارد ریال عملیـات عمرانی آن آغاز 
شـده اسـت و بـا اتمام عملیـات نـازک کاری افتتاح 

خواهد شـد.
رییس شورای شهر کوهپایه ادامه داد: بهسازی بازار 
روز، ساماندهی گلستان شهدا و تکمیل و اصلاح چند 
میدان در این شهر تا پایان سال آینده جزو برنامه های 

شهرداری خواهد بود.
مانند  اصفهان  شرق  مناطق  اظهارداشت:  مومنیان 
کوهپایه می توانند نقشی که شهر کرج برای تهران 
ایفا کرد، داشته باشند، جمعیت بالا و آلایندگی در 
پذیرش  ظرفیت  دیگر  که  رسید  حدی  به  تهران 
جمعیت و افزایش صنایع را نداشت لذا کرج به نوعی 
به کمک تهران آمد و منطقه ای در کنار پایتخت برای 

جذب جمعیت و در نهایت توسعه شهری شد.
از  نظر  مورد  نقش  ایفای  البته  کرد:  اضافه  وی 
ایجاد  به  کوهپایه  جمله  از  اصفهان  شرق  سوی 
ظرفیت های  از  استفاده  مناسب،  زیرساخت های 
مناسب اراضی و بهبود مسیرها و راه ها و راه اندازی 

قطار سریع السیر و بهبود حمل و نقل نیاز دارد.

»کوهپایه« کهن 
دیار شرق اصفهان، 
مناسب برای 
توسعه گردشگری 
و صنعت

مناطق شرق استان 
اصفهان مناسب برای 
توسعه گردشگری و صنایع 
غیرآلاینده به شمار می رود

رئیس مرکز فنی و 
حرفه ای اردستان:

مراکز فنی و حرفه ای 
می توانند خلاء نیروی 

کار ماهر را پُر کنند

و  فنی  آموزش  مرکز  رئیس 
گفت:  اردستان  شهرستان  حرفه ای 
فنی  مراکز  در  که  آموزش هایی 
از  یکی  می شود  انجام  حرفه ای  و 
راه های اصلی است که می تواند خلاء 
نیروی کار ماهر را در اردستان پُر کند.
حسـن قاسمی سـپرو در سـخنرانی 
قبـل از خطبه هـای نمازجمعـه ایـن 
هفتـه اردسـتان بـه مناسـبت هفته 
حرفـه ای،  و  فنـی  و  کارآفرینـی 
اظهـار کرد: در شهرسـتان اردسـتان 
در  حرفـه ای  و  فنـی  آموزش هـای 
دولتـی  غیـر  و  دولتـی  بخـش  دو 
ارائـه می شـود. بخـش غیـر دولتـی 
کـه  هسـتند  آزاد  آموزشـگاه های 
در  آموزشـگاه   ۳۰ مجـوز  تاکنـون 
شهرسـتان صادر شـده اسـت و اکثر 

آنهـا در حـال فعالیـت هسـتند.
وی با اشـاره بـه آموزش های دولتی 
مرکـز فنـی و حرفـه ای، افـزود: در 
مرکـز  سـه  اردسـتان  شهرسـتان 
فنـی و حرفـه ای ثابت در شـهرهای 
اردسـتان به صـورت بـرادر و خواهـر 
و شـهر زواره و یـک مرکـز سـیار 
در شـهر مهابـاد بـه ارائـه آمـوزش 

می پردازنـد.
ایسـنا، رئیـس مرکـز  بـه گـزارش 
آمـوزش فنی و حرفه ای شهرسـتان 
بـا  کـرد:  تصریـح  اردسـتان 
تلاش هـای انجام شـده رشـته های 
بـرق،  شـامل  مـادر  و  پایـه  فنـی، 
مکانیـک، تراشـکاری، جوشـکاری، 
سـیم پیچـی و تعمیـر لـوازم خانگی 
رشـته های  و  بـرادران  مرکـز  در 
دوخـت،  طراحـی  شـامل  شـاخص 
آشـپزی، فنـاوری اطلاعـات، صنایع 
غذایی، شـیرینی پزی، هنر و صنایع 
دسـتی در مرکـز خواهـران تدریـس 

می شـوند.
اینکـه  بـه  اشـاره  بـا  قاسـمی 
مراکـز  در  مهارتـی  آموزش هـای 
اسـت  رایـگان  شـکل  بـه  دولتـی 
بـا  می تواننـد  علاقه منـدان  و 
ایـن  از  مرکـز،  ایـن  بـه  مراجعـه 
بیـان  شـوند،  بهره منـد  مهارت هـا 
کـرد: همـکاران مـا در مراکـز فنـی 
و حرفـه ای شهرسـتان اردسـتان در 
بخـش دولتـی و غیر دولتـی در یک 
سـال گذشـته بالـغ بـر ۱۷۰۰ نفر را 
حـدود ۴۰۰ هـزار سـاعت آمـوزش 
درصـد   ۶۵ از  بیـش  کـه  دادنـد 
آزمون هـای  در  دیده هـا  آمـوزش 
فنـی و حرفـه ای توانسـتند گواهـی 

کننـد. دریافـت  مهـارت 
وی بـا بیـان اینکـه اکنـون موضوع 
مهم تریـن  عنـوان  بـه  اشـتغال 
دغدغـه خانواده هـا و جوانـان مطرح 
می شـود، خاطرنشـان کرد: معتقدیم 
کوتاه ترین مسـیر اشـتغال، فراگیری 
آموزش هـای مهارتـی و فنی اسـت. 
ما در مرکز فنی و حرفه ای اردسـتان 
کارشناسـان مشـاوره ای داریم که با 
اسـتفاده از داشـته های جوانـان آنها 
را بـرای فراگیری مهـارت راهنمایی 

می کنـد.
و  فنـی  آمـوزش  مرکـز  رئیـس 
حرفه ای شهرسـتان اردسـتان گفت: 
در شهرسـتان اردستان شاید مشکل 
بیـکاری وجـود نداشـته باشـد، ولی 
نیـروی ماهـر و نیمه ماهـر به عنوان 
یک مشـکل مهـم و معضـل جدی 
بـرای کارخانه هـای صنعتـی تبدیل 
مجبـور  گاهـی  کـه  اسـت  شـده 
از بیـرون شهرسـتان بـا  می شـوند 
هزینه هـای بیشـتر نیروهـای مـورد 

نیـاز خـود را تامیـن کنند.
قاسـمی با بیـان اینکه تفکـر مدرک 
خانواده هـا  در  دانشـگاه  تحصیلـی 
بـه تنهایـی نمی توانـد نیـاز جامعـه 
را برطـرف کنـد، گفـت: بسـیاری از 
مشـاغل فنـی و مهارتی کـه اکنون 
در شهرسـتان اردسـتان وجـود دارد 
بایـد  کـه  اسـت  نابـودی  در حـال 
بـرای احیـای آن برنامه ریزی شـود. 
مطمئنـا آموزش هایـی کـه در مراکز 
می شـود،  انجـام  حرفـه ای  و  فنـی 
یکـی از راه هـای اصلـی اسـت کـه 
می توانـد خـلاء نیـروی کار ماهـر را 

در اردسـتان پُـر کنـد.

سفرهای استانی 
رییس جمهور برکات 
بسیاری برای مناطق 
کم برخوردار داشته 
است

عضو کمیسیون امور داخلی 
کشور در مجلس:

امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی گفت:  عضو کمیسیون 
سفرهای استانی رییس جمهور برکات بسیاری به ویژه برای مناطق مرزی و کم 

برخوردار کشور به دنبال داشته است که به تدریج نتایج آن ملموس خواهد شد.
نتایج  از  مردم  مندی  بهره  افزود:  ایرنا  با  گو  و  گفت  در  محمدصالحی  حسین 
های  استان  در  مصوبات  کامل  اجرای  نیازمند  جمهور  رییس  استانی  سفرهای 

مختلف است.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی افزود: در 
برخی استان ها این مصوبات مُعطل مانده و برخی استانداران در اجرای آنها به 
طور سلیقه ای عمل می کنند. محمدصالحی افزود: با وجود رویکرد عادلانه دولت؛ 

اجرا نشدن مصوبات این سفرها موجب شده مردم مناطق کم برخوردار اصفهان 
هنوز طعم شیرین برکات دولت سیزدهم را نچشند که این مساله نیازمند اهتمام 
ویژه و چاره اندیشی است. وی تصریح کرد: مردم شهرستان های حوزه انتخابیه 
منتظر اجرای کامل مصوبات سفر رییس جمهور به استان اصفهان هستند. نماینده 
مردم فریدن، فریدونشهر، چادگان و بویین میاندشت در مجلس شورای اسلامی 
افزود: در مدت باقیمانده از دولت سیزدهم لازم است نظارت بر انسجام و اجرای 
مصوبات سفرها بیشتر شود تا نتایج آن برای مردم شهرستان ها هم ملموس باشد. 
محمدصالحی با تاکید بر اینکه عملیاتی شدن مصوبات سفرهای استانی، تقویت 
سرمایه اجتماعی دولت را به دنبال خواهد داشت، گفت: در اواخر دولت قبل، با وجود 

شرایط سخت اقتصاد و معیشت؛ اعتماد مردم کمرنگ و سرمایه اجتماعی دولت با 
افول همراه شده بود که با روی کارآمدن دولت سیزدهم امید دوباره در مردم پدیدار 
شد و انتظارها برای رفع تنگناها فراتر رفت. نماینده مجلس با بیان اینکه دولت 
سیزدهم در حالی آغاز بکار کرد که از سرمایه اجتماعی خوبی برخوردار بود، افزود: 
با وجود دغدغه مندی رییس جمهور، ارتباط قوی وی با توده های مردمی و تلاش 
های شبانه روزی وی، مشکلاتی در بدنه دولت و ساختار آن وجود دارد که چنانچه 
رفع نشود ممکن است این سرمایه اجتماعی را تهدید کند. وی اظهاد داشت: جایگاه 
و پایگاه اقتصادی کشور با توجه به اقدامات دولت سیزدهم در حال بهبود است اما 

نتایج این تصمیمات هنوز برای مردم در دسترس نیست.

بیش از 90 درصد تالاب گاوخونی که مهم ترین تالاب مرکزی ایران است، خشک شده؛

که  گاوخونی  تالاب  درصد   9۰ از  بیش 
مهم ترین تالاب مرکزی ایران است، خشک 
شده؛ این اتفاق تبعات جبران ناپذیری دارد 
که می تواند بخش های وسیعی از کشور را 

تحت تأثیر قرار دهد.
به گزارش خبرنگار محیط زیست خبرگزاری 
همه  برخلاف  زاینده رود  رودخانه  فارس، 
بپیوندد  به دریا  رودخانه ها، به جای آن که 
و به حیات خود ادامه دهد، در یک ناحیه 
از  و  می رود  فرو  کشور  داخلی  کویری 
حرکت باز می ایستد و منشأ اثرات فراوان 
طبیعی است. گاوخونی همان تالابی است 
که زاینده رود در آن فرو می رود. زاینده رود 
زردکوه  کوه های  از  که  است  رودخانه ای 
از  پس  و  می گیرد  سرچشمه  بختیاری 
سیراب کردن خاک اصفهان و عبور از این 
شهر، در باتلاق گاوخونی فرو می رود. تالاب 
گاوخونی واقع در ۳۰ کیلومتری شهرستان 
ورزنه اصفهان با وسعت ۴۷۰ کیلومتر مربع 
است. با وجودی که این منطقه عموماً در 
کمربند خشک قرار گرفته است، همراه با 

کوه های زاگرس و کرکس منشأ تغییرات 
بارز آب  و هوایی در کل حوزه می شود.

و  خونی«  »گاو  نام  تاریخ  طول  در 
»زاینده رود« به موازات هم مطرح بوده است 
و طومار معروف شیخ بهایی و تقسیمات آب 
نمونه های  برجسته ترین  از  که  زاینده رود 
میراث فرهنگی این مرز و بوم است، نشان 
از اهمیت حیاتی این رودخانه از دید مردم در 

طول تاریخ دارد.
به واسطه خشک  سالی های ۱۰ سال گذشته 
و عدم جریان کافی زاینده رود، میزان آب 
تالاب گاوخونی به  شدت کاهش پیدا کرده 
و به یکی از کانون های اصلی ریزگردها در 
استان های مرکزی ایران تبدیل شده است. 
و  منطقه  جانوران  و  گیاهان  رفتن  بین  از 
خشکی  پیامدهای  از  کشاورزی،  نابودی 

تالاب گاوخونی خواهد بود.

یک درصد از گاوخونی آب دارد!
فعال   میرمیران  عبدالحسین 

خبرنگار  با  مصاحبه  در  محیط  زیست 

حاضر  حال  در  گفت:  فارس  خبرگزاری 
 ۴۷۰ مساحت  از  درصد  یک  از  کمتر 
کیلومتر مربع تالاب گاوخونی آب دارد. تنها 
در قسمت شمال تالاب آب وجود دارد و 
قسمت جنوبی آن کاملًا خشک شده است. 
هیچ آبی از رودخانه زاینده رود وارد تالاب 
نمی شود و تنها  چند سیلاب باعث شد که 
این  وارد شود.حتی  تالاب  به  مقداری آب 
سیلاب ها هم  از سمت رودخانه زاینده رود 
و از مسیل اصفهان وارد تالاب نشد بلکه از 
قسمت هایی مثل گردنه ملااحمد،کوهپایه و 
تودشک آب به سمت تالاب رفت، در واقع 
گاو  به  آب  اصفهان  شهر  دست  پایین  از 
خونی رسید و از سمت  خود شهر آبی به 

سمت تالاب نمی رود.

بارگذاری اضافه بدون جبران آب
وی علت جاری نشدن آب به سمت 
زاینده رود را کنترل این جریان آب از سوی 
وزارت نیرو دانست و گفت: آب زاینده رود 
فروخته شده، بارگذاری اضافه بر روی این 

رود انجام شده بدون آن که آب را از جای 
در  بیاورند،  رود  این  به  برای جبران  دیگر 
واقع آبی باقی نمانده که به تالاب برسد. 
ذینفعان بالا دست آب را می گیرند و حتی به 
کشاورزان نزدیک تالاب هم حق آبه آن ها 
نمی رسد. کشاورزان قسمت شرقی هم به 
سختی بخشی از حق آبه خود را می گیرند.
این خشکسالی نتیجه بارگذاری اضافه است.
میرمیران ادامه داد: طبق اعلام مدیر حوزه 
مکعب  متر  میلیون   ۶۰۰ از  بیش  آبرریز 
آب در یک سال گذشته از بالا دست سد 
زاینده رود برداشت می شود که در گذشته 
این اتفاق نمی افُتاد. در دو استان اصفهان و 
چهار محال و بختیاری این آب بیشتر برای 
کشاورزی استفاده می شود. آب زاینده رود 
زایندگی دارد  یعنی هر یک لیتر آب با ۵/۲ 
لیتر خود را نشان می دهد، به خاطر شیب 
زمین  به  آب  آبیاری  از  بعد  زمین  طبیعی 
زمینی  زیر  جریان های  به  و  می رود  فرو 
می پیوندد و حتی آبی که آبیاری می شود 
هم به این آب پیوسته و یک بار در بخش 
بالا دست، میانی و پایین دست به زمین باز 
می گردد. برداشت ۶۰۰ میلیون متر مکعب  
می شود   ۵/۲ ضریب  با  را  دست  بالا  در 
۱۵۰۰ میلیون متر مکعب که عدد بسیار 
بزرگی در کل سفره آبی زاینده رود است. 
زاینده رود ۱۴۰۰ میلیون متر  ظرفیت سد 
مکعب است که با این برداشتی که انجام 

می شود آب کم می آید.
وی در مـورد اینکه این آب در کجا صرف 
می شـود گفت: بیشـتر ایـن آب در اراضی 
تـازه تأسـیس کشـاورزی صرف می شـود 
و بخشـی زیـادی در پایین سـد لوله هایی 
اسـت کـه آب را به ارتفاعـات بالای ۶۰۰ 
متـر بـا اسـتفاده از بـرق مجانـی پمپـاژ 
می کننـد و ایـن آب صـرف درختـکاری 
می شـود. وضعیت تالاب بسـیار خطرناک 
اسـت. این برداشـت آب اضافی بیشـتر از 
۱۰ سـال اسـت کـه انجـام  می شـود ولی 
هرسـال برداشـت اضافی آب بیشـتر شده 
و سـطح زیـر کشـت بالاتـر مـی رود. این 

برداشـت اضافـی در حالی اسـت کـه باید 
تـلاش کـرد کـه آب کمتـری برداشـت 
شـود. طبـق آمـاری کـه در چنـد سـال 
گذشـته  وزارت نیـرو ارائـه داد بیـش از 
۷۰ هـزار هکتـار در اسـتان اصفهـان و 
۴۰ هـزار هکتار در اسـتان چهـار محال و 
بختیـاری زیر کشـت اسـت، که هر سـال 

هـم بـه سـطح آن اضافه می شـود.

بزرگ  مشکل  حق آبه  ندادن 
زاینده رود

داد:فعالین  ادامه  محیط زیست  فعال  این 
استان  محیط زیست  اداره  و  محیط زیست 
حقوقی  پیگیری  دنبال  به  هم  اصفهان 
حق آبه  آوردن  دست   به  برای  قضائی  و 
هستند. طبق اعلام سازمان محیط زیست 
مکعب  متر  میلیون  تقریبی۱۳۰  طور  به 
رودخانه  پایداری  جریان  سالانه  حق آبه 
مکعب  متر  میلیون   ۱۷۰ و  رود  زاینده 
هیچ  که  است  خونی  گاو  تالاب  حق آبه 
سالی این حق آبه تأمین نمی شود. درمورد 
حق آبه جریان پایداری رودخانه در جدول 
 ۷۰ تا   ۶۰ حدود  چیزی  مصارف  و  منابع 
میلیون متر مکعب را در نظر می گیرند هر 
آب  این  کشاورزی  آب  با  همزمان  سال 
و  مخلوط  کشاورزی  آب  با  که  شده  رها 
ادغام می شودو عملًا تحویل محیط زیست 

نمی شود.
وی در مورد خشک شدن تالاب گفت: این 
تالاب در وسط کشور است و ریز گردها 
خواهند  پراکنده  کیلومتر   ۵۰۰ شعاع  تا 
افتاد  خواهد  اتفاق  بزرگی  فاجعه  و   شد 
تهران  شهر  نزدیکی  تا  ریزگردها  این  و 
در  زمین  فرونشست  بعدی  اثر  می رسند. 
شهر اصفهان است که در اثر برداشت آب 
زیرزمینی، تخلیه آبخوان و جاری نبود آب 
زاینده رود، حفره ها و مخازن آب زیرزمینی 
خشک شده و  این امر فشار زمین را بیشتر 
کرده  که باعث فرونشست زمین شده و 
ساختمان ها در شهر اصفهان دچار نشست 
می شوند و در دشت دشت برخوار و دشت 

مهیار ترک های عمیق می بینیم.

انتقال آب از عمان برای توسعه 
صنایع، بی فایده برای زاینده رود

میرمیران افزود: در حال حاضر پروژه  انتقال 
آب از دریای عمان مطرح شده است، اما این 
انتقال آب برای توسعه صنایع است و حتی 
سرمایه گذاری این طرح را هم صنایع انجام 
انتقال آب آورده ای برای  این  خواهند داد. 
استان اصفهان نخواهد داشت و حتی فشار 
جمعیت مضاغفی را به استان تحمیل خواهد 
کرد. حتی اگر این صنایع بدون بارگذاری 
جدید بر روی رودخانه زایند رود به فعالیت 
احتیاجات  این صنایع جدید  و  دهند  ادامه 
انسانی خواهند داشت که بر روی  رودخانه 
بار اضافی ایجاد خواهد کرد این نه تنها نفع 
برای رودخانه نداشته که ضرر خواهد داشت.

بسیار  عمان  دریای  از  آب  انتقال  هزینه 
بود.  خواهد  گرانی  بسیار  آب  و  زیاداست 
بیش از هزار کیلومتر فاصله افقی و ۱۵۰۰ 
متر ارتفاع هد استاتیکی آب است که باید 
پمپاژ شود و بسیار هزینه  بر است واحتیاج به 
برق زیادی دارد که بیش از ۳ دلار هزینه 

آب در متر مکعب می شود.
وی در پایان افزود: مشکل اصلی زاینده رود 
است،  منابع  و  مصارف  بین  تعادل  عدم 
زاینده رود  رودخانه  زاینده رود شامل؛  منابع 
تونل  آورده،  مکعب  متر  میلیون   ۸۵۰ با 
اول گوهرنگ با ۳۰۰ میلیون متر مکعب 
رود  زاینده  حق آبه داران  به  آورده  این  که 
اختصاص  ومحیط زیست  کشاورزان  یعنی 
با  کوهرنگ  دوم  تونل  بعدی  منابع  دارد. 
۲۵۰ میلیون متر مکعب و تونل خدنگستان 
که ۱۳۰میلیون متر مکعب آورده دارند. با 
جمع همه آن ها بیش از۱۰۰۰ میلیون متر 
مکعب بارگذاری اضافی بر رودخانه وجود 
آب   کشاورزی،  صنایع،  شامل  که  دارد 
اشتراکی)فروختن آب(  و انتقال آب است.

در طرح انتقال آب قرار بود آب جایگزین 
به حوزه زاینده رود وارد شود که این اتفاق 

نیفتاد و کمبود آب بیشتر شد.

گاوخونی خشک شود ریزگردها تا تهران می آید
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Cultural interactions between Vi-
etnam and Iran over the last 50 
years have paved the way for the 
two countries to continue pro-
moting their ties, Vietnamese 
Deputy Foreign Minister Ha Kim 
Ngoc said on Friday.
Ngoc made the remarks at a 
ceremony in Hanoi to mark the 
50th anniversary of diplomatic 
relations between Vietnam and 
Iran.
Ngoc stated that the affinity 
between the Vietnamese and 
the Iranians dates back to more 
than a thousand years, when 
Persian traders arrived in Viet-

nam to conduct commerce and 
business, paving the way for 
cross-cultural interactions.
Since the two sides established 
diplomatic ties on August 4, 
1973, bilateral relationships 
have expanded. On February 13, 
1979, immediately following the 
triumph of the Islamic Revolu-
tion, Vietnam congratulated and 
recognized the Islamic Republic 
of Iran. Iran established its em-
bassy in Hanoi in 1991. Vietnam 
did the same in Tehran six years 
later.
According to Ngoc, the two 
nations have many things in 

common and additional benefits 
that allow them to deepen their 
friendship for the benefit of the 
two peoples as well as for peace 
and stability in the two nations 
and the rest of the globe.
He emphasized the strong politi-
cal-diplomatic links between the 
two nations, the growth of their 
bilateral economic and commer-
cial relations, and their success-
ful collaboration in the fields of 
culture, education, science, and 
technology.
At the most difficult time during 
the COVID-19 pandemic, the 
government and people of Vi-

etnam were happy to be able to 
share their resources with other 
countries, including Iran, he not-
ed, emphasizing that the warm 
sentiments that the two peoples 
have toward each other as well 
as practical joint activities have 
contributed to the laying of a 
firm foundation for the growth 
of friendship between the two 
countries.
Ngoc emphasized the require-
ment for the two governments, 
ministries, and sectors to take 
concrete steps to deepen bilat-
eral ties, including the organiza-
tion of the 10th meeting of the 
inter-governmental committee 
and the seventh political con-
sultations between them to re-
alize the political will of the two 
leaders.
For his part, Iran’s Ambassador 
to Hanoi, Vietnam Ali Akbar Naz-
ari, stated that the ceremony is 
an excellent opportunity for the 
two countries to reflect on their 
50-year friendship and collabo-
ration.
This is also an occasion for the 
two sides to recognize accom-
plishments that have molded 
bilateral ties and look forward to 
a future of deeper collaboration 
for common prosperity, he said.
the Vietnam-Iran parliamentary 
friendship group, founded in 
2009, has made contributions to 
promoting friendship and coop-

eration between the two nations. 
Nguyen Van Pha, a former vice 
chairman of the National As-
sembly’s judicial committee and 
the group’s president, highlight-
ed these contributions as well as 
the group’s future plans to con-
tinue strengthening the friend-
ship and partnership.
Back in July, the acting head of 
Iran’s Trade Promotion Organ-
ization (PMO) met with Viet-
nam’s Ambassador to Tehran to 
explore ways of expanding trade 
ties between the two countries.
In the meeting, Mehdi Zeyghami 
and Ambassador Luong Quoc 
Huy discussed various issues 
and exchanged views on various 
issues. 
The preparations for a pref-
erential trade agreement and 
a mechanism for barter trade 
were also among the subjects 
discussed by Zeyghami and 
Quoc Huy.
In this regard, the Vietnamese 
ambassador referred to Iran’s 
experiences in barter trade and 
asked for the transfer of its ex-
periences to Vietnam.
Zeyghami pointed out that five 
years have passed since the 
last joint economic committee 
meeting of Iran and Vietnam 
and called for the holding of this 
meeting as soon as possible. 
The proposal was welcomed by 
the Vietnamese side.

Hanoi-Tehran ties set up for growth by solid ties: Vietnamese official

Changing the balance 
of power in Persian 
Gulf in favor of Iran
In its editorial, Sobh-e-No dis-
cussed Iran’s recent maneuver in 
the Persian Gulf. It wrote: One of 
the strategic positions of Iran is 
its islands, which have led to Iran’s 
strategic superiority in controlling 
the security of the Persian Gulf 
and the Strait of Hormuz. Now, 
Abu Musa Island, where 40% of 
the world’s energy passes through, 
can independently defend itself, and 
this will maintain Iran’s upper hand 
as a dominant power in the region. 
It also increases the speed of Iran’s 
response in the region. The recent 
maneuver has structural impor-
tance in Iran’s offensive, defensive, 
and deterrence power so that for-
eign media and even Iranian media 
outside the country interpreted it 
as changing the balance of power 
in the Persian Gulf in favor of Iran; 
but this maneuver has a main and 
true message for the neighbors, 
and that is that security and stability 
cannot be maintained with the help 
of external powers, including the 
United States, and this security will 
only be provided by the countries of 
the region.

Strategic cooperation 
between Tehran and 
Islamabad
In a note, the Iran newspaper ad-
dressed the 5-year strategic co-
operation plan between Iran and 
Pakistan and said: In the meeting 
of the Iranian Foreign Minister with 
(Prime Minister) Shahbaz Sharif 
in Islamabad, political, economic, 
commercial, security and border is-
sues were discussed. Amir Abdolla-
hian said: “The Belt and Road Initi-
ative has tried to utilize the existing 
capacities for the development of 
bilateral and regional cooperation 
in the field of transportation and 
transit.” The geographical location 
of the two ports of Chabahar (in 
Iran) and Gwadar (in Pakistan) is 
one of the other capacities that can 
be utilized to increase bilateral and 
regional economic cooperation be-
tween the two countries. One of the 
important aspects of this plan were 
discussed by the two sides during 
their recent meeting. The latest 
visit highlights the current Iranian 
government’s focus on pursuing 
economic diplomacy, which it has 
ordered to pursue through various 
entities and institutions. It seems 
that the signing of the strategic co-
operation document between Iran 
and Pakistan provides a good plat-
form to heed to this task.

South Korea only 
obeys U.S. orders
The Shraq newspaper says South 
Korea has been supporting Amer-
ican sanctions against Iran for a 
long time. That’s because it con-
siders itself to be a member of the 
rich liberal democracies’ squad and 
counts itself as Washington’s ally in 
the Asia-Pacific. Koreans have said 
that if the U.S. approves, it will have 
no problem to free the money. The 
problem is that the financial mar-
kets in the world are dominated by 
London and Washington. It means 
that if you want to do financial work 
in the world, you will necessarily 
have to deal with the U.S. and Eng-
land. America is also very sensitive 
about maintaining its control over 
global financial markets. Because of 
this, some people say that if Ameri-
ca is going to go to war, it will go to 
war because of the dollar. It means 
it holds the hegemony of the global 
financial systems. Korea’s problem 
is not that it does this only under 
the pressure of America. Rather, 
South Korea’s problem is that it 
wants to be present in the global 
financial markets. In fact, countries 
want to work in the global financial 
system so they inevitably give in to 
these pressures.

Former envoy 
lauds foreign pol-
icy of Raisi ad-
ministration

Mohsen Pakaeen, the former 
Iranian ambassador to Azer-
baijan, has hailed the achieve-
ments of Iran’s diplomatic 
apparatus in the Raisi admin-
istration, saying it has been or-
ganized, smart and in line with 
the maximum interests and 
national security of the Iranian 
people.
Speaking with IRNA on Satur-
day, he noted that one of the 
advantages of the Raisi admin-
istration’s foreign policy is to 
strengthen bilateral relations 
with friendly countries.
He also said that Iranian pres-
ident knows well how to solve 
bilateral issues with certain 
countries.
Pakaeen averred that the im-
provement in international and 
multilateral relations requires 
having good bilateral rela-
tions with different countries. 
“Proper multilateral relations 
entail the bilateral relations of 
countries with each other in 
such a way that sometimes in-
appropriate relations with one 
country can lead to disruption 
in multilateral relations.”
“For example, considering the 
mechanism of membership 
in the Shanghai Cooperation 
Organization (SCO), which is 
based on the collective vote 
and the consensus of all mem-
bers, Iran did not have a good 
relationship with Tajikistan for 
a period of time, which led to 
some issues for Iran’s mem-
bership,” the former diplomat 
stated. “Therefore, focusing on 
strengthening Iran’s bilateral 
relations with different coun-
tries is considered one of the 
smart measures in the foreign 
policy of the 13th administra-
tion,” he continued.
“The second point is to focus 
on the Eastern (world). This 
term has two interpretations. 
First, the geographical east 
means the countries that are 
in the eastern neighborhood 
of Iran in Asia, and the second 
is the countries of the political 
east, which means countries 
that are against the unilateral-
ism of the United States in the 
international order,” he pointed 
out.
The former envoy stated that 
pursuing the policy of prior-
itizing ties with the East has re-
sulted in strengthening multi-
lateralism at international level.
He further said that “in addi-
tion, taking a serious look at 
the Eurasian region is another 
feature of the 13th administra-
tion’s foreign policy. The Eura-
sian region includes countries 
that are either Asian or part of 
their land is located in Europe.”
Pakaeen clarified that “Tehran 
views the deepening of rela-
tions with China and Russia in 
this regard, which has led to 
the signing of long-term coop-
eration documents with these 
two countries in the 13th ad-
ministration.” Alongside these 
steps, he said talks to revive 
the Joint Comprehensive Plan 
of Action (JCPOA) with West-
ern sides to lift sanctions on 
the Islamic Republic are still 
underway. “All such efforts 
are done despite all the ren-
egades and procrastinations 
of the other side, but Iran has 
still lived up to its obligations. 
Tehran has not left the negoti-
ation table. Rather, it continues 
to talk with foreign parties in 
order to secure national inter-
ests,” he added.

Iran’s foreign minister has praised 
Pakistan for the outcomes of his vis-
it, noting that the two countries had 
agreed on a five-year strategic plan to 
boost commercial cooperation.
Hossein Amir Abdollahian provided 
a report on his trip to Islamabad and 
Karachi as well as his discussions with 
senior Pakistani officials in a post on 
his Instagram account on Friday night.
“This trip was made with the aim of 
speeding up the process of implement-
ing past agreements, focusing on eco-
nomic and trade cooperation, planning 
for future developments, following up 
on cooperation agreements and dis-
cussing the joint political and security 
concerns of both countries within the 
framework of the policy of expanding 
the neighborliness policy,” he stressed. 
Amir Abdollahian went on to add, “Al-
though the volume of bilateral trade has 
grown well over the past 20 months, it 
is not satisfactory, and our next step is 
to increase it to five billion euros.” 
“Therefore, to increase and expand 
cooperation, at the end of the meeting 
between the high-ranking economic 
delegations of Iran and Pakistan, pre-
sided over by Iranian Deputy Foreign 
Minister for Economic Diplomacy Mr. 
Safari, we signed the document of the 

five-year strategic plan for trade coop-
eration between Iran and Pakistan to-
gether with the Pakistani foreign min-
ister,” he stated. 
“I also had a valuable meeting with Mr. 
Shahbaz Sharif, Pakistan’s Prime Min-
ister. In that meeting, while receiving 
an official invitation for President Rai-
si from the Pakistani government, we 
discussed the meetings between the 
official delegations of the two countries 
over political, economic, trade, tourism 
and border issues,” Foreign Minister 
Amir Abdollahian remarked. 
Amir Abdollahian and his Pakistani 
counterpart Bilawal Bhutto Zardari 
assessed the outcomes of the Iranian 
delegation’s three-day tour to Pakistan 
on Friday evening.
During his tenure as Pakistan’s top 
diplomat, Bhutto Zardari said that the 
visit was the most successful one by a 
foreign minister.
He stated that the foundation has been 
created for the strengthening of rela-
tions between Islamabad and Tehran.
For a three-day official visit, Amir Ab-
dollahian landed in Islamabad, the 
capital of Pakistan, on Wednesday 
evening.
Amir Abdollahian arrived in Karachi on 
Friday and held talked with local offi-

cials and businesspersons, as well as 
Iranians residing there, and also to par-
ticipate in Friday prayers. Afterwards, 
he left Karachi for Tehran. 
The Iranian foreign minister proposed 
a variety of ideas to improve economic 
and commercial relations with Paki-
stan.
Amir Abdollahian held talks with Paki-
stan’s Prime Minister Shahbaz Sharif 
in Islamabad on Thursday. Iran’s chief 
diplomat provided the Pakistani pre-
mier with information on the discus-
sions between delegates from the two 
states on political, economic, trade, 
security, and border issues during the 
gathering.
Pointing to the agreements about 
banking activities, barter system and 
gas transfer pipelines, Amir Abdolla-
hian reaffirmed Iran’s determination to 
carry out the bilateral deals with Paki-
stan.
Prime Minister Sharif, for his part, 
praised the Iranian delegation’s “time-
ly” visit to Pakistan.
Additionally, he extended an invitation 
to the President of Iran, Ebrahim Rai-
si, to visit Pakistan in the hopes that 
he would be the first head of state to 
do so following the circumstances 
surrounding the upcoming elections 

in Pakistan.
The most recent events in Afghani-
stan were one of several regional and 
global topics that the two officials dis-
cussed.
During his official visit to Pakistan, 
Ami Abdollahian also met with Raja 
Pervaiz Ashraf, Speaker of the Nation-
al Assembly of Pakistan, and Sadiq 
Sanjrani, Chairman of the Senate of 
Pakistan. 
During a meeting with Amir Abdolla-
hian on Thursday night in Islamabad, 
General Asim Munir, Pakistan’s chief 
of army staff, also reaffirmed his na-
tion’s commitment to working with 
Iran to combat terrorism.
The top Pakistani general stated that 
his country is totally serious about 
working with the amiable country, the 
Islamic Republic of Iran, in the battle 
against terrorism. 
According to the general, Pakistan is 
firm in its fight against terrorism and 
regards Iran’s security as being equal 
to its own.
He also praised the outcomes of his 
trip to Tehran in July and his meetings 
with important figures, such as Pres-
ident Raisi and Iranian Armed Forces 
Chief of Staff Major General Moham-
mad Hossein Baqeri.

Amir Abdollahian hails Pakistan visit

Seyed Hassan Ameli, the representative 
of the Leader of the Islamic Revolution 
to Ardebil Province, has traveled to Leb-
anon and met with the secretary-gener-

al of Hezbollah, Sayyid Hassan Nasral-
lah.  Ayatollah Ameli was accompanied 
by a group of clerics who are members 
of the Assembly of Experts. 

Iran’s Ambassador to Lebanon, Mojta-
ba Ameli, also attended the meeting, 
which took place on Friday, according 
to Tasnim.  In the meeting, the histori-
cal relations between the two brotherly 
countries were discussed, according to 
Amani.  Ayatollah Ameli has been ris-
ing to prominence in recent years as 
a result of tensions between Iran and 
the Republic of Azerbaijani over Israel’s 
presence in the South Caucasus na-
tion. Ameli has also been at the center 
of Tehran’s messaging efforts to Baku 
over the latter’s relations with Israel.  
The Israeli Ambassador to the Republic 
of Azerbaijan, George Deek, has caused 
several uproars by taking controversial 
actions such as visiting the Iran-Azer-
baijan border or alluding to Iran’s Azeri 
population. Ayatollah Ameli responded 
in kind, visiting the Israel-Lebanon bor-
der.  In mid-July, Ayatollah Ameli, an 
ethnic Azeri, posed for a photo right on 

the Lebanon-Israel border. “I greeted 
the martyrs of the Resistance by com-
ing to an Israeli border area that is over-
looking a settlement in the occupied 
territories,” he said. 
He also said that his move was a re-
sponse to the Israeli ambassador to 
Azerbaijan. “The Israeli ambassador to 
Azerbaijan came close to our borders 
to tell us that ‘we’ve come very close 
to you.’ For me, that was difficult to 
tolerate. So, on my trip to Lebanon, I 
went to Maroun al-Ras and stood near 
the border area overlooking a Zionist 
settlement. And I cursed the killer of the 
Palestinians who has been shedding 
Muslims’ blood for 75 years,” Ayatollah 
Ameli said in a tweet.  ÷Later, when he 
came back to Ardebil, Ayatollah Ameli 
said he visited the Lebanon-Israel bor-
der so that the Israeli ambassador to 
Azerbaijan know that his action does 
not go unanswered.

Leader’s representative meets Hezbollah chief
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The managing director of South 
Pars Gas Company (SPGC) has said 
that 75 percent of the country’s nat-
ural gas is refined at the refineries 
of the complex, Mehr News Agency 
reported. Speaking at a meeting of 
the country’s oil industry managers 
on Thursday, Ahmad Bahoush said: 

“SPGC produces rich gas in the off-
shore platforms and the produced 
gas is processed at the complexes 
13 onshore refineries.”
“Part of the output is used as petro-
chemical feed and light gas is inject-
ed into the national gas network,” 
he added.

SP refineries 
account for 

75% of Iran’s 
refining capaci-

ty: SPGC head

Nasrallah: U.S. 
fake promises
The Secretary-General of Leba-
non’s Hezbollah, Seyyed Hassan 
Nasrallah, has strongly con-
demned the United States as the 
root cause of regional instability.
In a speech on Thursday mark-
ing the passing of the prominent 
Lebanese scholar Sheikh Afif 
al-Nabelsi, the Hezbollah chief 
said, “The biggest problem in 
this region is the scandalous and 
abusive U.S. interference in every 
aspect.”
Nasrallah added, “In exchange 
for the blatant U.S. interference 
in absolutely everything, we are 
facing a culture and policy based 
on submission to America’s will, 
which only breaks its promises”.
He went to say, “Today marks 
the second anniversary of the 
American promise (to help Leb-
anon’s energy shortage), and so 
far, electricity has not reached 
Lebanon because of the U.S. ban 
on imports of Egyptian gas and 
Jordanian electricity.”
From Lebanon to Syria, Nasrallah 
stressed that “all the suffering 
that Syria is suffering is due to 
the U.S. sanctions and the Cae-
sar Act,” stressing Washington’s 
meddlesome policies through 
coercive strategies have caused 
great pain to the people of the 
region. 
“Without the Caesar Act, Syria 
would not have required any aid 
from any party to overcome the 
aftermath of the war,” Nasrallah 
highlighted, slamming Washing-
ton’s hegemonic plots.
He also stressed that “the Amer-
ican occupation is preventing the 
Syrian government from reaching 
the oil and gas fields east of the 
Euphrates (river). This is while 
the U.S. is looting Syria’s natural 
resources.”
Washington promised to allow 
Iraq energy imports from Iran 
and then backtracked. “The U.S. 
is preventing Iraq from paying the 
price of gas to the Iranian govern-
ment so that Iran will cut off elec-
tricity to Iraq,” noting that “the 
reason for the American ban on 
(Baghdad’s payment to Tehran) is 
aimed at Iran ending the pumping 
of gas to Iraq, and then they can 
say to the people of Iraq, look at 
Iran, look at what Iran is doing 
to you?” In Yemen as well, the 
main obstacle to end the war and 
bring peace, according to Sayyed 
Nasrallah, is the U.S., which is 
making efforts to prolong the suf-
fering of Yemeni people. 
As for Palestine “the possibility 
of a two-state solution is sharply 
fading away,” the Hezbollah chief 
said while also emphasizing that 
“whoever waits for the U.S. in 
politics, economics, and values, 
is only waiting for abnormal val-
ues.” The Hezbollah leader has 
called on all regional nations to 
stand together against the mis-
chievous U.S. pursuit of interfer-
ence in other countries’ affairs to 
satisfy its hegemonic appetite and 
hold Washington accountable for 
its actions.  Nasrallah said the 
Lebanese “resistance, through 
its various frameworks, was a 
factor of surprise to the United 
States and Israel, and the devel-
opment and achievements of the 
resistance has been witnessed by 
everybody,” alluding indirectly to 
how the foreign occupation and 
interference can be kicked out 
through hardship and sacrifice. 
Elsewhere in his remarks, he add-
ed, “If the Lebanese are pouring 
their anger out on a minister here 
or there, then they are drowning 
out the details, they must pour 
their anger out on America, which 
is tyrannical and preventing elec-
tricity from reaching the Leba-
nese nation.”

How Do Families Develop Strong Foundations? 11 Key Ways
By: PARISA JAMADISource: https://www.lovetoknow.com/life/relationships/how-do-families-develop-strong-foundations-11-key-ways

How Do Families Develop Strong 
Foundations?
Every family is different, meaning each 
family’s approach to creating a strong 
foundation will vary. While everyone 
will take a unique approach to foun-
dational creation, infusing their family 
with their own values and beliefs, there 
are some key factors in family founda-
tional development that most families 
engage in.
Be Present
It is hard to stay present all the time. 
Parents today live in a world where 
constant multitasking is the norm. In 
creating strong family foundations, 
try to be present when your family is 
speaking with you. Put down devices, 
attempt to not think about the many 
things that you should be currently 
doing, and actively listen to what the 
people you love are trying to tell you. 
When kids are playing, spend time in 
their presence, doing nothing but fo-
cusing on them. During meals, enjoy 
the conversation and company, instead 
of focusing on cleaning counters and 
washing dishes.
Celebrate Everyone’s Achievements 
Equally and Together
If your family includes many people 
and children, there will always be some 
kind of achievement to celebrate. Par-
ents strive to make achievers feel spe-
cial. They might take one kid out for 
a treat because he got straight A’s, or 

go out to dinner with another kid for 
hitting the game-winning home run. It 
is important to celebrate family mem-
bers’ accomplishments, but make sure 
to include all members of the family in 
rejoicing so that everyone shares in the 
special moments and achievements.
Respect Each Other
Family members must respect one an-
other in order to have a strong foun-
dation.
• Focus on positive and not negative 
• Listen and consider other family 
members’ points of view 
• Clean up after yourself and be re-
sponsible for your belongings and 
space 
• Try to be a part of family members’ 
interests and hobbies 
• Practice politeness 
• Learn to say sorry 
Set the Example for Children
If you expect your children to act in a 
certain manner, you will have to mod-
el behaviors for them. Families with 
strong foundations will choose the be-
haviors and values that are important 
to them, and model those for younger 
family members. You can not expect 
kids to be respectful, communicate 
effectively, or be present in other peo-
ple’s lives if you yourself are not.
Have Boundaries
You are your children’s’ parents, not 
their best friend. While you will want 
to create a relationship with kids that 

entails many qualities of friendships, 
it is important to also set boundaries. 
Setting boundaries is crucial to child 
development as well as to family foun-
dational setting and building strong 
families.
Create Safety in the Family
For a family to have a sound founda-
tion, there has to be safety within the 
family unit. Strong families create sta-
bility and safety, where everyone feels 
secure, loved, and re-
spected. 
Work Together for 
the Common Good
Having family mem-
bers all work to-
wards the collective, 
common good helps 
strengthen the 
family founda-
tions. 
Activities to 
E n c o u r a g e 
Family Foun-
dation Build-
ing
C r e a t i n g 
strong family 
foundat ions 
doesn’t happen 
overnight. There 
are simple family 
activities that parents 
can infuse into their 
family culture regularity 

to help create and strengthen family 
foundations and bonds.
• Cook and dine togeth-
er 

• Attend religious ceremonies 
• Have family movie night once a week 

• Host family game nights 
• Have everyone be a part 

of major family projects 
(renovations, cleaning, 
gardening, painting) 
• Be active together 
(evening walks, fam-
ily bike rides, hiking) 

According to Amir Yousefi, the 
commander of the Iranian army’s 
military air base in Tabriz, Iranian 
fighter jets, drones, and missiles 
use artificial intelligence (AI) to lo-
cate and hit their targets. 
During an interview with the Fars 
news agency, the commander stat-
ed that Iran has also come a long 
way in electronic warfare. He said 
the country has been particularly 
keen about improving the techno-
logical aspects of its weapons and 
has made significant achievements 
in this regard.   
Yousefi said the army’s air bases 
use high-technology drones and 
fighter jets during maneuvers to 
respond to any possible threats by 
the enemy. 
He also lauded Iranian-made drones 
as “game-changing tools that have 

been creating invincible power for 
Iran”. 
The commander added that Iran 
can use its weapons to success-
fully target American forces and 
their equipment in the entire West 
Asian region. “Iran has no problem 
bypassing the technologically-ad-
vanced fortifications of the U.S., 
despite Washington claiming to be 
an unbeatable superpower,” said 
the local army commander.
When asked about the scale of Ira-
nian air forces’ military capabilities, 
Yousefi said Iran has become so 
powerful that no country dares lift 
a finger against the country. “The 
U.S. is only refraining from carrying 
out attacks against Iran because it 
knows Iranian forces will deal a 
heavy blow to the American mili-
tary.” 

Army air force equipped with AI:
top Iranian commander

Iran Chamber of Commerce, Industries, 
Mines and Agriculture (ICCIMA) is go-
ing to host an Iran-Vietnam business 
forum on Wednesday (August 9) con-
current with the visit of a high-ranking 
delegation from the Asian country to 
Tehran.
The forum dubbed “Regulations and 
policies for the development of eco-
nomic, commercial and investment co-
operation between Iran and Vietnam” is 
going to be attended by the 70-member 
Vietnamese delegation which is headed 
by the country’s parliament spokesman, 
the ICCIMA portal reported.
Introducing Vietnam’s economy and 
market, acquaintance with the country’s 
market needs and capacities, business 
and investment advantages, and trade 
and investment regulations are among 
the goals of holding this event.
Representatives of Iranian and Viet-
namese private sector companies are 
scheduled to hold B2B meetings on the 

sidelines of the forum.
As reported, the Vietnamese delegation 
is comprised of government officials 
and representatives of private compa-
nies active in various sectors including 
agriculture and aquatics, drying tech-
nology, post-harvest processing for ag-
ricultural products, food and rice and all 
kinds of spices, cosmetics, and health 
products, cotton textiles, technology 
and industry, trade and services, renew-
able energy, artificial intelligence, avia-
tion, gene and cell technology, shipping 
and maritime services and port opera-
tions, solid waste incinerator with heat 
recovery and steam generation, electric 
submersible pumps, ceramic tiles, and 
SPC floor panels, as well as urban de-
velopment services.
Last week, the acting head of the ICCI-
MA international affairs department met 
with the head of the commercial office 
of the Vietnam Embassy in Tehran to 
discuss cooperation for holding the 

Iran-Vietnam business forum.
In the meeting which was held to dis-
cuss the preparations for the upcoming 
visit of Vietnam’s parliament speaker 
to Tehran, the Vietnamese side asked 
Niloufar Asadi to make the necessary 
arrangements for the holding of the 
mentioned forum.
Also, during a meeting between ICCIMA 
Head Hossein Selahvarzi and Vietnam’s 
Ambassador to Tehran Luong Quoc 
Huy at the place of ICCIMA in mid-July, 
the Vietnamese envoy mentioned the 
upcoming visit of the speaker of the Vi-
etnamese parliament to Tehran, noting 
that a delegation comprised of 70 offi-
cials and businesspersons is going to 
accompany the Vietnamese parliament 
speaker on his visit to Iran.
In this meeting, Selahvarzi emphasized 
the readiness of the private sectors of 
Iran and Vietnam for joint investments 
and using barter trade capacities for the 
development of economic cooperation.

TEDPIX, the main index of Tehran Stock Exchange (TSE), 
gained 39,384 points to 2.033 million on Saturday.
TSE is one of the four Iranian stock exchanges, and the most 
important one. The other three ones are Iran Mercantile Ex-
change (IME), Iran Energy Exchange (IRENEX), and Iran’s 
over-the-counter (OTC) market, known as Iran Fara Bourse 
(IFB).
The stock market transactions in the past Iranian calendar year 
1401 (ended on March 20) went through volatile days, which, 

according to experts, despite the value of the stock market for 
investment, the mistrust of shareholders and their fear of en-
tering their capital into this market led to a decrease in liquidity 
and creating severe fluctuations in the stock market.
This condition caused the government and the Securities and 
Exchange Organization (SEO) to take effective measures to re-
store prosperity and investors’ confidence in this market, in a 
way that many capital market experts believe that the outlook 
for investing in the stock market is positive in the current year.

TEDPIX gains 39,000 points on Saturday

ICCIMA to host Iran-Vietnam business forum on Wednesday
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 خبــــر

جعفـر مُطلـب زاده بـا اشـاره بـه آخریـن وضعیـت پـروژه توسـعه شـبکه 
فیبرنوری در اسـتان اظهار داشـت: هم اینک بیـش از ۲۵ درصد از جمعیت 
مناطق زیر پوشـش فیبر نـوری اسـتان از این فنـاوری اسـتفاده می کنند.

وی ادامه داد: طرح توسـعه شـبکه پُرسـرعت ثابـت مبتنی بر فیبـر نوری، 
بعنـوان یکـی از پروژه هـای مهـم وزارت ارتباطـات و فنـاوری اطلاعات 

زمینه بهبـود کیفیـت سـرعت اینترنـت را فراهـم می کند.
مدیـرکل ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات اصفهان بـا بیان اینکـه فناوری 
فیبرنـوری کمترین میـزان نویز و تأخیـر در ارتبـاط را دارد، سـرعت دانلود 
اینترنـت بر بسـتر فیبر نـوری را یـک گیگابیت بـر ثانیـه )۱۲۸ مگابیت بر 

ثانیـه( اعـلام کرد.
وی ابـراز امیـدواری کـرد کـه بـزودی شـاهد برقـراری شـبکه ارتباطـی 
پُرسـرعت و با کیفیت در دسـترس مشـترکان و کسـب و کارهای اسـتان 
باشـیم. مُطلـب زاده بـا اشـاره بـه آخریـن وضعیـت پروژه توسـعه شـبکه 
فیبرنوری در شـهر خوانسـار بیان کرد: تاکنـون ۳۹ کیلومتـر از طرح ایجاد 
شـبکه فیبرنوری به طـول حـدود ۴۴ کیلومتر در خوانسـار بـرای منازل و 
کسـب و کارهای این شـهر اجرا شـده اسـت که بزودی به اتمام می رسـد.

وی با اشـاره بـه پیشـرفت ۸۸ درصدی شـبکه فیبرنـوری منازل و کسـب 
و کارها در خوانسـار افزود: اپراتور آسـیاتک بعنـوان مجری ایـن پروژه در 
شهرسـتان های خوانسـار و گلپایـگان تعیین شـده و بـا اتمام شـبکه فیبر 
نـوری در شـهر خوانسـار دسترسـی هفت هـزار خانـوار، کسـب و کارها و 
مراکـز آموزشـی و اداری بـه شـبکه امـن، پایـدار و پرسـرعت فیبرنـوری 

فراهـم می شـود.
مدیـرکل ارتباطـات و فنـاوری اطلاعـات اصفهان بـا قدردانـی از حمایت 
شـهرداری و فرمانـداری خوانسـار گفت: پروژه توسـعه شـبکه پرسـرعت 
ثابت مبتنـی بر فیبـر نوری، همـکاری همـه جانبـه دسـتگاه های اجرایی 

را می طلبـد.
بـه گـزارش ایرنـا، طـرح جایگزینی شـبکه کابل مسـی بـا فیبر نـوری در 
محله سپاهانشـهر اصفهـان با ۲۲ هزار مشـترک در جلسـه کنتـرل پروژه 
فیبـر نـوری توسـط اسـماعیل قربانـی مدیـر مخابـرات منطقـه اصفهان 

ارائه شـد.
بـه دسـتور وزیـر ارتباطـات مقرر شـده اسـت کـه ۲۰ میلیـون خانـوار در 
کشـور تا پایـان سـال ۱۴۰۴ زیـر پوشـش شـبکه فیبرنـوری قـرار گیرند 
کـه اطلاعـات بیشـتر در بـاره ایـن طـرح در پایـگاه اینترنتـی طـرح ملی 

فیبرنـوری منـازل و کسـب وکارها در دسـترس عمـوم قـرار دارد.
طـرح توسـعه شـبکه دسترسـی ثابـت مبتنی بـر فیبـر نوری بـا ارائـه نیم 
میلیـون پورت فیبر نوری از برنامه سـه سـاله واگـذاری ۲۰ میلیـون پورت 

با حضـور وزیـر ارتباطـات و فنـاوری اطلاعات کلید زده شـده اسـت.
اینترنـت بـر بسـتر فیبر نـوری نوعـی از اتصـال بـه پهنـای بانـد اینترنت 
اسـت که تجربه سـرعت به میـزان یکصـد مگابیت تـا یـک گیگابایت بر 
ثانیـه را بـرای کاربران رقـم می زند و زیرسـاخت اولیه برای توسـعه شـهر 

هوشـمند تلقی می شـود.
فنـاوری فیبـر نـوری سال هاسـت در کشـورهای توسـعه یافته جایگزیـن 
خطوط مسـی قدیمی تر شـده اسـت. این طرح با اهداف ایجاد زیرسـاخت 
بـرای آینـده، افزایـش سـهم اقتصـاد دیجیتـال، بهبـود شـرایط زیسـت 
محیطی، بهبود کیفیت دسترسـی، ایجـاد خدمات جدیـد، کاهش ترافیک 
در شـبکه ارتباطـات سـیار و افزایـش کیفیـت آن، اشـتغالزایی، کاهـش 
شـکاف دیجیتالی و افزایش سـرعت دسترسـی در کشـور به اجرا گذاشته 
شـده اسـت. شهرسـتان ۳۲ هزار نفـری خوانسـار با ۹ هـزار هکتـار زمین 

زراعـی و باغـی در ۱۶۰ کیلومتری غـرب اسـتان اصفهان قـرار دارد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان اصفهان 
گفت: تاکنون ۲۵۴ هزار خانوار اصفهانی زیر پوشش 
فیبر نوری قرار گرفته که از این تعداد ۳۷ هزار مشترک 

به این شبکه متصل و از خدمات آن بهره مند شده اند.

۳۷ هزار مشترک به سرویس 
فیبرنوری متصل هستند

گزارش

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات 
استان اصفهان:

یلدا توکلی سمینار نیروگاه های 
خورشیدی برای صنایع استان اصفهان 
توسط سازمان انرژی های تجدیدپذیر و 
بهره وری انرژی برق وزارت نیرو )ساتبا( 
و انجمن سازندگان و تأمین کنندگان 
کالا و خدمات انرژی های تجدید پذیر 
)ساتکا( برای برون رفت از بحران قطعی 
برق در صنایع با پرداختن به انرژی های 

تجدید پذیر برگزار شد.

خریدتضمینیبیستساله
جعفر محمد نژاد مدیرکل دفتر 
مدیریت طرح های تجدید پذیر ساتبا 
در سمینارنیروگاههای خورشیدی 
برای صنایع استان اصفهان یادآور 
شد: سازمان انرژی های تجدید پذیر و 
بهره وری انرژی برق )ساتبا( از ۱۳۹۴ 
قرارداد خرید تضمینی برق با ماده 
۶۱ را در دستور کار قرار داده و با اعلام 
عمومی و تعرفه های جذاب اقدام به 
خرید می کند. وی افزود: با توجه به 
تعهداتی که قانون گذار در برنامه توسعه 
۵ و ۶ در نظر گرفته، دولت را مکلف کرده 
درصد قابل توجهی از نیروگاه ها را به 
نیروگاه های تجدید پذیر اختصاص دهد. 
در این برنامه ها، صنایع و سرمایه گذاران 
می توانند با حمایت ها کلان دولت و از 
طریق دریافت تسهیلات برای تأسیس 
نیروگاه های انرژی تجدید پذیر اقدام 
کنند. محمد نژاد تأکید کرد: حداقل ۱۰ 
هزار نیروگاه انرژی تجدید پذیر می تواند 
بخش قابل توجهی از نا ترازی برق کشور 
را جبران کند؛ بنابراین ما با برگزاری 
درس گروهی نیروگاه های خورشیدی 
با همکاری  اصفهان  برای صنایع 
انجمن سازندگان و تأمین کنندگان 
کالا و خدمات انرژی های تجدید 
پذیر )ساتکا( به صاحبان صنایع در 
شهرک های صنعتی اعلام کردیم 
به واسطه محدودیت عرضه برق و برای 
جبران آن می توانند این محدودیت و 
بحران را با احداث نیروگاه تجدید پذیر 
رفع کنند. وی به رویکرد این سازمان 
برای توسعه نیروگاه های تجدید پذیر از 
طریق راهکارهای متعدد و متنوع اشاره 

کرد و گفت: سازمان انرژی های تجدید 
پذیر و بهره وری انرژی برق وابسته 
وزارت نیرو )ساتبا( دو راه کار مشخص 
قرارداد؛ یک خرید تضمینی بیست ساله 
که ظرفیت این نیروگاه ها از ۲۰ کیلووات 
تا سه مگاوات در زمین های شخصی 
است و دیگر از منظر محدودیتی که 
برای صنایع پرمصرف و صنایع تولیدی 
در سهمیه بندی برق ایجادشده، این 
صنایع بر اساس ماده ۱۶ قانون جهش 
تولید دانش بنیان آن ها مکلف به ایفای 
تعهد مصرف یک درصد برق تولیدی 
سالیانه خودشان هستند. مدیرکل دفتر 
مدیریت طرح های تجدید پذیر ساتبا 
مزیت نیروگاه های انرژی تجدید پذیر 
را عدم وابستگی به سوخت های فسیلی، 
آب و عدم انتشار آلاینده ها و پراکندگی 
در مناطق مختلف کشور برای تأمین 
برق پایدار خواند که در کنار نیروگاه های 
فسیلی یک راهکار ضروری است. وی 
اضافه کرد: صنایعی که عملًا بیش از 
یک مگاوات مصرف دارند، ساتبا مسیری 
مشخص کرده تا از طریق دریافت پروانه، 
نیروگاه تجدید پذیر احداث کنند و از 
بخشودگی و معاف شدن از جرائم ناشی 
از پرمصرف بودن بهره مند شوند. وی 
همچنین گفت: قاطع اعلام می کنیم که 
به دلیل محدودیت های اعمال شده در 
عرضه برق که از سال ۱۴۰۱ شروع شده 
و احتمالًا تا سه سال آینده ادامه خواهد 
داشت، می توانیم از طریق احداث و 
توسعه نیروگاه های انرژی تجدید پذیر 

این محدودیت را جبران و رفع کنیم.

رکن سه شامل اقتصاد
خانوار،بنگاهوسیاستگذار

است
مسعود گلشیرازی رئیس کمیسیون 
انرژی اتاق بازرگانی اصفهان نیز در 
این سمینار عنوان کرد: اگر یک روز 
در هفته برق صنایع قطع باشد، باعث 
 GDP از دست رفتن ۱۵ درصد از
کشور می شود. رئیس کمیسیون انرژی 
اتاق بازرگانی اصفهان با بیان اینکه 
مهم ترین چالش موجود در اصفهان 

به عنوان قطب صنعتی کشور، توزیع 
نامتوازن در چند دهه گذشته بوده است، 
اظهار کرد: در حال حاضر آب، خاک و 
هوای مناسبی در اصفهان وجود ندارد 
و رکورددار بیماری در کشور شده ایم. 
بیماری های ریوی علت مرگ ومیر ۱۰ 
درصد مردم بوده است. وی ادامه داد: 
فولاد مبارکه برای تولید ۶۰۰ مگاوات 
برق خورشیدی سرمایه گذاری کرده 
است که ۱۰۰ مگاوات آن از اواخر امسال 
راه اندازی می شود. گلشیرازی گفت: 
سال گذشته تعرفه هایی که وزارت 
نیرو در بخش تجدیدپذیر تعیین کرد، 
موجب شد توسعه انرژی تجدیدپذیر، 
روند معکوسی را در پیش گیرد. رئیس 
کمیسیون انرژی اتاق بازرگانی اصفهان 
با بیان اینکه انقلاب صنعتی چهارم در 
حوزه انرژی، یکی از چهار محور اصلی 
این اتفاق بوده است، خاطرنشان کرد: در 
دهه جاری سرمایه گذاری در این حوزه، 
سرمایه گذاری مطلوبی است و متناسب 
با اتفاقاتی است که در دنیای پیرامون 
در حال رخ دادن است. وی افزود: 
اقتصاد شامل سه رکن خانوار، بنگاه و 
سیاست گذار است، اگر سیاست گذاری 
داشته باشیم اما بنگاه های اقتصادی در 
جهت تحقق این سیاست گذاری ها عمل 
نکنند، به نتیجه نمی رسیم. گلشیرازی با 
بیان اینکه در بیش از یک دهه گذشته 
در کشور نرخ سرمایه گذاری منفی 

بوده است، افزود: میزان استهلاک 
بنگاه ها و صنایع از میزان سرمایه گذاری 
فزونی گرفته است که نشان می دهد 
سیاست گذاری های این حوزه موفق 
نبوده است و بنگاه های اقتصادی کشور 
نیز در تحقق سیاست های کشور به خوبی 
عمل نکرده اند. رئیس کمیسیون انرژی 
اتاق بازرگانی اصفهان تاکید کرد: نتیجه 
این اقدامات نادرست، قطع یک روزه 
برق صنایع در هفته است، در صورتی 
که اصفهان قطب صنعتی کشور است؛ 
وقتی انرژی وجود نداشته باشد، تولید و 
در نهایت رفاه شهروندان وجود ندارد. 
وی تصریح کرد: هیچ گریزی به جز 
حرکت به سوی اقتصاد خصوصی وجود 
ندارد، یعنی دولت تنها نقش سیاست گذار 
را ایفا کند نه اینکه یک بنگاه دار باشد؛ این 

اقدام شاه کلید عبور از بحران است.

نیروگاههایخورشیدیباید
دربخشصنعتنیزتوسعه

پیداکند
حمید علاقمندان مدیر عامل توزیع 
برق استان اصفهان هم در همایش 
انجمن سازندگان و تأمین کنندگان 
کالا و خدمات انرژی های تجدید پذیر 
تاکید کرد: نیروگاه های خورشیدی 
علاوه بر بخش خانگی باید در بخش 
صنعت نیز توسعه پیدا کند تا علاوه بر 
دستیابی به برق پایدار، شاهد هوای 

پاک نیز باشیم. در حال حاضر وضعیت 
انرژی کشور در مرحله ای قرار دارد که 
مجبور به ایجاد محدودیت در مصرف 
برق صنایع شده هستیم. وی با بیان 
اینکه تعرفه های برق به دو بخش مولد 
و غیر مولد تقسیم بندی می شود، گفت: 
تعرفه مولد شامل صنعت و کشاورزی 
است و تعرفه غیر مولد بخش تجاری 
و خانگی است. در سال گذشته و امسال 
با وجود محدودیت های حوزه انرژی با 
سازمان صمت با شرکت شهرک های 
صنعتی توافق شد تا ضرر و زیان ناشی از 
خاموشی برق، از طریق خاموشی برنامه 
ریزی شده به حداقل برسد. مدیر عامل 
شرکت توزیع برق استان اصفهان تاکید 
کرد: در مقابل این محدودیت هایی که 
در حوزه انرژی وجود دارد، تلاش شد تا 
مشوق هایی نیز این حوزه در نظر گرفته 
شود تا افرادی که دچار محدودیت برق 
شدند، نیازشان جبران شود. مدیر عامل 
شرکت توزیع برق استان اصفهان با 
بیان اینکه فاصله تولید نیروگاه های 
خورشیدی تا نیاز مصرفی بسیار زیاد 
است، گفت: اتفاقات مثبتی در زمینه 
نیروگاه های خورشیدی در اصفهان 
این استان  افتاده است باعث شد 
بیشترین میزان برق خانگی یا به 
اصطلاح نیروگاه های پشت بامی در 
کشور معرفی شده و رتبه اول را در کشور 

کسب کند.

مدیرکل دفتر مدیریت طرح های تجدید پذیر ساتبا در سمینار نیروگاه های خورشیدی مطرح کرد:

عدم وابستگی به سوخت های فسیلی، مزیت نیروگاه های انرژی تجدید پذیر

معاون امور فرهنگی کمیته امداد استان اصفهان خبر داد:

برگزاری دوره های »طرح تابستانه مهارت« برای مددجویان اصفهانی
معاون امور فرهنگی کمیته امداد استان 
اصفهان از برگزاری دوره های ایران مهارت 
برای نوجوانان تحت حمایت در گروه های 
سنی ۱۲ تا ۱۸ سال در تابستان امسال خبر 

داد.
محمدرضا مومی اردستانی معاون امور 
فرهنگی کمیته امداد امام خمینی )ره( استان 
اصفهان، با اشاره به پیش بینی ثبت نام 
بیش از ۵ هزار مددجوی تحت حمایت در 
دوره های طرح تابستانه مهارت، اظهار داشت: 
آغاز این دوره آموزشی در فصل تابستان، 
فرصت مناسبی برای غنی سازی اوقات 

فراغت دانش آموزان و ارائه آموزش های 
کارآفرینی متناسب با نیاز بازار کار به منظور 
با  توانمندی های مهارتی منطبق  ارتقاء 

ویژگی های فردی مددجویان است.
محمدرضـا مومـی اردسـتانی با بیـان اینکه 
ایـن طـرح بـرای دانـش آمـوزان تحـت 
حمایـت کمیتـه امـداد، در دو گـروه سـنی 
۱۲ تـا ۱۴ سـال و نوجوانان سـنین ۱۵ تا ۱۸ 
سـال ۵ دهک پایین درآمدی جامعه، برگزار 
خواهد شـد، ادامـه داد: این طرح آموزشـی با 
همکاری سـازمان آموزش فنی و حرفه ای و 
اداره کل آموزش و پرورش اسـتان اصفهان، 

دانشـگاه آزاد و بسیج مسـتضعفان، به مدت 
سـه سـال از تیـر تا شـهریور هـر سـال اجرا 

خواهد شـد.
وی برگزاری این دوره آموزشی را با هدف 
ایجاد  و  کار  فرهنگ  تقویت  و  توسعه 
مهارت های کسب و کار متناسب با سن 
فراگیران اعلام کرد و افزود: ایجاد زمینه 
مناسب برای شناسایی و پرورش استعدادها 
و توانمندی های دانش آموزان و بازماندگان 
از تحصیل و کمک به هدایت تحصیلی آنان، 
کمک به خلاقیت، نوآوری و رشد مهارت ها 
در آنان، و نهایتاً تعیین مسیر شغلی و ایجاد 

اشتغال پایدار از ویژگی های اساسی این طرح 
آموزشی می باشد.

 معاون امور فرهنگی کمیته امداد استان 
اصفهان، با تاکید براینکه در انتخاب نوع 
رشته آموزشی علاوه بر علاقه و استعداد 
مهارت آموزان، رعایت اولویت های بومی 
کسب و کار استان نیز لحاظ می شود، گفت: 
مددجویان علاقمند می توانند برای ثبت نام و 
انتخاب رشته مهارت آموزان، در سامانه های 
my.medu.ir گزینه نورینو همچنین از مسیر 
irantvto.ir و کلیک بر روی گزینه مدرسه 

تابستانی مهارت، اقدام کنند. 

رئیس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان گفت: 
مراحل مقدماتی طرح پژوهشی »آب های ژرف« در ۲ 

منطقه استان اصفهان با موفقیت اجرا شد.
ابوذر پورمدنی در جمع خبرنگاران در جهاد دانشگاهی 

واحد اصفهان افزود: یکی از طرح های پژوهشی این 
مجموعه، اکتشاف آب های ژرف با همکاری معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 

است.

وی با بیان اینکه مراحل مقدماتی این طرح مانند زمین 
شناسی و ژئوفیزیک با موفقیت انجام شده است اظهار 
داشت: در حال وارد شدن به مراحل بعدی و تکمیلی 
این طرح مانند لرزه و حفر چاه های اکتشافی هستیم تا 

به نقطه دقیق برسیم.
رئیس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان گفت: 
آب های ژرف به آب های با عمق ۷۰۰ تا چهار هزار 
متر گفته می شود و ما آب های ژرف تجدیدپذیر را 
بررسی می کنیم، فقط درباره اکتشاف آن کار می کنیم 
و استفاده از آن به تصمیم گیری مسوولان باز می گردد.

وی همچنین با اشاره به ۶ ساختار پژوهشی در جهاد 
دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان افزود: این ساختارها 
در زمینه های گوناگون مانند فناوری اطلاعات، 
ژئوشیمی، برق، پلیمری، فراوری ضایعات کشاورزی 

و شیمی است.
پورمدنی به طرح تحقیقاتی تولید نشاسته اصلاح شده 
از ضایعات سیب زمینی که توسط این واحد در حال 

اجراست اشاره و اضافه کرد: نشاسته اصلاح شده در 
زمان حاضر بیشتر از خارج کشور وارد می شود و در 
صنایع غذایی، دارویی و بهداشتی کاربرد دارد درحالیکه 
می توانیم این ماده را در داخل تولید کنیم و در حال 

اجرای مرحله آزمایشی آن هستیم.
وی قوی ترین جهاد دانشگاهی کشور در زمینه آموزش 
را مربوط به استان اصفهان دانست و افزود: هشت 
مرکز آموزشی جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان 

در سطح استان فعال است.
رئیس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان با اشاره 
به برنامه های جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان در 
زمینه اشتغال و کارآفرینی، خاطرنشان کرد: در معاونت 
فرهنگی نیز در زمینه های پیوست نگاری فرهنگی 
برای طرح های عمرانی، انجام مطالعات فرهنگی 
و اجرای کرسی های آزاد اندیشی و مناظره های 

دانشجویی فعالیت می شود.
وی همچنین گفت: جهاد دانشگاهی واحد صنعتی 

اصفهان، تنها جهاد دانشگاهی در کشور بود که 
دفتر پشتیبانی جنگ در دوران دفاع مقدس داشت و 
طرح های پژوهشی آن زمان توسط این واحد در مراکز 

دفاعی پیاده سازی می شد.
پورمدنی افزود: نخستین پهپاد یا همان نمونه "مهاجر" 
به طور مشترک توسط جهاد دانشگاهی واحدهای 
اصفهان و صنعتی اصفهان ساخته سپس روند توسعه 

آن اجرا شد.
رئیس جهاد دانشگاهی واحد اصفهان نیز در این 
بر مطالعات  بیشتر  واحد  این  در  نشست گفت: 

شهرشناسی، پزشکی و علوم انسانی متمرکز هستیم.
مهدی ژیان پور با بیان اینکه تمرکز جهاد دانشگاهی بر 
موضوع های راهبردی است، افزود: ما بزرگترین شبکه 
آموزش مهارتی را در استان اصفهان داریم که شامل 
هشت مرکز جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان و 
۶ مرکز آموزشی جهاد دانشگاهی واحد اصفهان است.

وی با بیان اینکه جهاد دانشگاهی از ابتدای فعالیت خود 

با تکیه بر توان جوانان کار کرده است، اظهار داشت: 
این نهاد در زمان حاضر، همیار دانشگاه هاست، اصالت 
پویا دارد و می تواند بر اساس شرایط روز پویاسازی کند.

رئیس جهاد دانشگاهی واحد اصفهان با اشاره به اینکه 
در این مجموعه، مطالعات شهرشناسی به عنوان یک 
حوزه میان رشته ای با زمینه پایداری تعریف شد اضافه 
کرد: این حوزه در سه بخش اصلی اقتصادی، اجتماعی 

و کالبدی مورد مطالعه قرار گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه لازم است مدیران از اطلاعات 
پژوهش ها استفاده کنند تصریح کرد: بازنگری در سند 
جامع گردشگری اصفهان که حدود یک دهه از عمر 
آن گذشته است، "شهر دانشجو" و طرح جامع شهری 
نیز از برنامه های جهاد دانشگاهی واحد اصفهان است.

۱۶ مرداد سالروز تأسیس جهاد دانشگاهی است؛ 
شعار چهل و سومین سالگرد تشکیل این نهاد »جهاد 
دانشگاهی الگوی پیشرفت؛ با ایمان، امید و اعتماد به 

جوانان« است.

رئیس جهاد دانشگاهی واحد صنعتی اصفهان خبر داد:

اجرای موفق طرح پژوهشی آب های ژرف

مدیرعامل سازمان 
سرمایه گذاری و مشارکت های 

مردمی شهرداری:

فرصت های 
سرمایه گذاری در 
منطقه ۷ اعلام شد

و  سرمایه گذاری  سازمان  مدیرعامل 
مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان، 
از دو فرصت سرمایه گذاری در منطقه هفت 
شهرداری این کلانشهر خبر داد. مسعود 
حیدری در گفت وگو با خبرنگار ایمنا اظهار کرد: 
موقعیت جغرافیای منطقه هفت شهرداری و 
همجواری آن با معاونت شهرسازی و سازمان 
نظام مهندسی ساختمان به گونه ای است که 
ازدحام مراجعه کنندگان در امر ساخت وساز 
اعم از شهروندان و مهندسان معمار و ناظر را 
در فصول مختلف از سال در نزدیکی پل شهید 
چمران بخش از شهر شاهد هستیم. وی افزود: 
در رصدی گذرا به این نقطه از شهر، همهمه 
مردمی را نظاره گر هستیم که برای گرفتن امضا 
برای امور مربوط به فعالیت خود در ساختمان ها 
در رفت و آمد هستند و گاهی سرگردانی عده ای 
منتظر تا گرفتن نتیجه و تأییدیه را در کوچه های 
اطراف در گرما و سرما می توان دید. مدیرعامل 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: نبود مکانی 
مشخص و معین برای مذاکرات، تبادل نظرات 
و گفت وگوهای کاری و ابزار و ادوات مربوطه و 
سایر مشکلات، سختی ها را دوچندان کرده و 
مزید بر علت است تا کلافگی را برای ارباب 
رجوع و همسایگان این منطقه در بر داشته باشد. 
وی اضافه کرد: با توجه به اوضاع و احوال موجود 
و به دنبال افزایش کارایی و بهره مندی از تمام 
ظرفیت های فعال و غیرفعال شهر در راستای 
مولدسازی دارایی های شهر، تقویت پروژه های 
مشارکتی غیرساختمانی، فاصله گرفتن از 
پروژه های ساختمانی و با هدف ایجاد منابع مالی 
پایدار با استفاده از توانمندی های مادی و معنوی 
بخش خصوصی در سطوح مختلف مالی، 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
به نمایندگی از منطقه هفت شهرداری اصفهان 
برای فراخوان شناسایی و جذب سرمایه گذار 
برای مشارکت در احداث و تجهیز، اجاره و انتقال 
فضای کار اشتراکی، کافی شاپ و رستوران در 
محل بام پارکینگ شهید چمران اقدام کرده 
است. حیدری گفت: از دیگر فرصت های 
سرمایه گذاری که در منطقه هفت شهرداری 
اصفهان شناسایی و برای انجام فراخوان به 
سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی 
شهرداری اصفهان ارائه شده، در حوزه ورزش، 
تفریح و نشاط اجتماعی است که می تواند تأثیر 
بسزایی در امر پویایی و سلامت و پر کردن 
اوقات فراغت جوانان و نوجوانان این منطقه در 

رشته های والیبال و فوتبال ایفا کند.
وی با بیان اینکه این پروژه ورزشی در باغ 
فدک واقع شده است، گفت: باغی که از اماکن 
شاخص اقامتی در ایام نوروز برای پذیرایی و 
اسکان مسافران نوروزی محسوب می شود و 
ایجاد این ظرفیت می تواند برای گردشگرانی 
که در این مکان مستقر می شوند نیز فرصت 

خوبی برای ورزش باشد.
و  سرمایه گذاری  سازمان  مدیرعامل 
مشارکت های مردمی شهرداری اصفهان 
گفت: متقاضیان می توانند پس از چاپ آگهی 
این فراخوان ها، برای کسب اطلاعات بیشتر 
و دریافت اسناد مربوطه به درگاه الکترونیک 
سازمان به نشانی invest.isfahan.ir مراجعه، 
یا با عضو شدن از طریق شبکه های اجتماعی 
ایتا به نشانی @city_opportunitys و 
https://rubika.ir/City_ روبیکا به نشانی

Opportunites از این فراخوان ها و سایر اخبار 
و فرصت های سرمایه گذاری شهر اصفهان 

مطلع شوند.

مدیر پروژه شهرسازی الکترونیک معاونت شهرسازی و معماری شهرداری 
اصفهان گفت: دوره آموزش مجازی »آشنایی با مراحل صدور پروانه ساختمانی« 

برگزار شد.
امید علی اصغری ثانی در گفت وگو با خبرنگار ایمنا، اظهار کرد: در راستای استفاده 
شهروندان از سامانه اصنو و اصفهان نما در مناطق پانزده گانه شهرداری اصفهان و 
افزایش تعداد خدمات الکترونیکی، همچنین مقوله اجرایی شدن مفاد تفاهم نامه 
فی مابین معاونت شهرسازی و معماری اصفهان و سازمان نظام مهندسی ساختمان 
استان اصفهان و منتفع شدن مردم شهر از مزایای آن، کارگروه ها و جلسات زیادی 

در ابعاد مختلف به صورت روزانه و هفتگی در حال برگزاری است.
وی افزود: برای صیانت از سلامت مهندسان و ارتقای عدالت آموزشی و سطح 
علمی اعضای سازمان نظام مهندسی ساختمان، دوره آموزشی آشنایی با مراحل 
صدور پروانه ساختمانی به صورت آموزش مجازی با هماهنگی واحد شهرسازی 
الکترونیک معاونت شهرسازی و معماری برگزار شد و شهریه دوره نیز رایگان بود.

مدیر پروژه شهرسازی الکترونیک معاونت شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان 
با اشاره به سرفصل های دوره آموزشی آشنایی با مراحل صدور پروانه ساختمانی، 
تصریح کرد: معرفی سامانه اصنو و اصفهان نما و خدمات آن، معرفی فرایند 

پیش تفکیک، معرفی فرایند صدور پروانه ساختمانی جاری در شهرداری اصفهان و 
پرسش و پاسخ از جمله سرفصل های این دوره آموزشی است.

وی ادامه داد: مدت زمان برگزاری دوره آموزشی آشنایی با مراحل صدور پروانه 
ساختمانی دو ساعت و مدرس دوره نیز عباس افرادی بود.

علی اصغری اظهار کرد: این گونه دوره ها برای معرفی آخرین تغییرات فرایند 
صدور پروانه ساختمانی در شهرداری اصفهان است تا مهندسان بتوانند اقدامات 
هدف مندتری را داشته و خدمت شایسته تری را به شهروندان ارائه دهند و تلاش بر 

این است که دوره مفیدی برای مخاطبان باشد.

ویژه مهندسان عضو نظام مهندسی 
ساختمان اصفهان؛

چهارمین دوره 
آموزشی فرایند 
صدور پروانه 
ساختمانی برگزار شد
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محمد صالح جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس نیز 
ضمن ابراز تأسف از عدم نظارت و رهاشدگی پردیس های دانشگاهی، دراین باره 
گفت: به هرحال این نوع دانشگاه ها سودآوری بسیار خوبی برای تأسیس کنندگان 
و روسای آن دارد و ازنظر آن ها دریافتی ها مهم است نه سطح علمی دانشجو، 
آن هم رشته پزشکی که باجان آدم ها سروکار دارد. وی درباره تحقیق و تفحص 
از پردیس های بین المللی علوم پزشکی توضیح داد: محورهای این تحقیق و 
تفحص پیرامون گزارش های واصله از خریدوفروش صندلی های این دانشگاه 
و شهریه بالای دریافتی از دانشجویان و هزینه کرد آن هم چنین پروسه جذب 
بدون ضابطه دانشجویان پس از فقط یک ترم تحصیل در دانشگاه های سطح 

پایین خارج از کشور است.
جوکار در ادامه گفت: همان طور که ذکر شد این تحقیق و تفحص موضوعات 
مختلفی ازجمله نحوه پذیرش و بررسی سطح علمی ورودی ها در مقایسه با 
سایر دانشجویان پذیرفته شده در آزمون سراسری همان منطقه و میزان شهریه 

دریافتی از دانشجویان داخل و خارج و نحوه هزینه کرد آن را شامل می شود.
نماینده مردم یزد، اشکذر، بخش ندوشن و دهستان سورک در مجلس شورای 
اسلامی ادامه داد: از دیگر محورهای این تحقیق و تفحص، بررسی امتیازات 
ویژه برای فرزندان برخی از اقشار و بررسی درصد پذیرش دانشجویان انتقالی 
که بخشی از تحصیل را در خارج از کشور گذرانده و همچنین سطح علمی 

دانشگاه های مربوطه است.
 رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای بیان داشت: البته این تفحص 
مربوط به سال های ۱۳۹۲ تا امروزه است که طبق ادعای وزیر بهداشت و معاونان 
وی اقدامات لازم در این خصوص انجام شده تا دیگر شاهد چنین شائبه های 
احتمالی نباشیم. از طرفی هدف دیگر از این تحقیق و تفحص این است که 
گزارشی از اقدامات انجام شده تدوین کند تا اگر گام های مثبتی برداشته شده نیز 

به مردم اعلام و اگر تخلفی درگذشته بوده نیز به آن رسیدگی شود.
وی بابیان اینکه »رتبه علمی کشور با گزارش های رسیده به ویژه در حوزه 
پزشکی با روند فعلی زیر سؤال می رود«، ادامه داد: چرا در شرایطی که متقاضیان 
ورود به رشته های پزشکی با مشقت و سختی بسیار وارد دانشگاه ها می شوند، 
باید گزارش هایی درزمینه  خریدوفروش صندلی و یا بازگشت دانشجویانی که 
از سطح علمی بالایی برخوردار نیستند، در پردیس های علوم پزشکی را شاهد 

باشیم.
این نماینده مردم یزد بابیان اینکه »فارغ التحصیلان پردیس های علوم پزشکی، 
پزشک های حاذقی نیستند«، تصریح کرد: با توجه به شیوه پذیرش و تحصیل 
در این پردیس ها، پزشکی که در این دانشگاه ها مدرک می گیرد پزشک حاذقی 
نخواهد بود و خب این ماجرا نیز بسیار نگران کننده است. لذا انتظار داریم موضوع 
تحقیق و تفحص در کمیسیون آموزش به طورجدی پیگیری و مورد رأی گیری 

واقع شود و نهایتاً گزارش آن به صحن مجلس ارائه گردد.

زهرا وفایی نیا چند روزی است که به طورجدی پرونده 

بین المللی دانشگاه های علوم پزشکی در  پردیس های 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شورای اسلامی 
به جریان افتاده است و آن طور که برخی از اعضا این کمیسیون 
می گویند، قرار است ماجرای خریدوفروش صندلی های این 
دانشگاه ها یعنی نحوه پذیرش و فارغ التحصیلی از این مراکز 

علمی، موردبررسی دقیق قرار گیرد.

فارغ التحصیلان پردیس ها 
پزشکان حاذقی نیستند

گزارش

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس:

هوای تابستان از آنچه که اعلام می شود گرم تر به نظر می رسد!

تابستان داغ تر از آمار 
گـرم بـودن هـوا در تابسـتان امری 
طبیعـی اسـت امـا ایـن روزهـا بـه 
نظر می رسـد نسـبت بـه دمایـی که 
اعـلام می شـود هـوا گرمتر اسـت، 
کارشناسـان معتقدنـد حجـم زیـاد 
آسـفالت، تردد بیـش از حد خـودرو، 
وجـود سـاختمان های بلند بـا نمای 
شیشـه ای و تغییـر اقلیـم می توانـد 
برخـی دلایـل این احسـاس باشـد.

بـه نظـر می رسـد زمیـن دیگـر در 
مسـیر غیـر قابـل سـکونت شـدن 
بـرای انسـان ها قـرار گرفته اسـت. 
در چنـد سـال گذشـته بـه ویـژه بعد 
از انقـلاب صنعتی تغییـر و تحولات 
زیـادی در چرخـه طبیعـی زمین رخ 
داده اسـت. در زمان هـای نـه چندان 
دور زمسـتان ها پـر بـرف، پاییـز 
پربـاران، بهـار هـوا ملایم همـراه با 
غرش هـای گاه و بـی گاه آسـمان و 
تابسـتان گـرم امـا نـه طاقت فرسـا 
بـود اما امـروز تمـام ایـن روال تغییر 
کرده اسـت؛ گویی فصل هـا جابه جا 
شـده اند و دیگـر از آن برف هـای 
سنگین زمسـتانی خبری نیست، به 
نظر می رسـد تابسـتان ها هـوا بیش 
از پیش گرم می شـود؛ بـه طوری که 
احسـاس می کنی همه چیـز در حال 

ذوب شـدن اسـت.
اکنون کـه آن بهار، تابسـتان، پاییز و 
زمسـتان ها را به یـاد می آوریم، قطعاً 
دیگـر آن فصل هایـی نیسـتند کـه 
امروز بـا آنها روبـرو هسـتیم و لذتی 
کـه مـا از آن فصل هـا می بردیـم، 
فرزندانمـان نمی برند. امروزه بسـیار 
بعید اسـت فردی با بیش از ۴۰ تا ۵۰ 
سـال سـن را بیابید که متوجـه تغییر 
شدید و سـریع الگوهای آب و هوایی 
نسـبت به دوران کودکی خود نباشد. 
یخچال ها و دریاچه ها به سـرعت در 
حال نابودی و خشـک شدن هستند؛ 
به نظـر می رسـد همـه چیـز معنای 

قبلی خود را از دسـت داده اسـت.
کـه  می شـنویم  زیـاد  امـروزه 
هواشناسـی اعـلام می کنـد مثـلًا 
تابسـتان امسـال دمـای هوا بـه ۴۰ 
یـا ۵۰ درجـه خواهـد رسـید. ایـن 
اعـداد بـرای دمـای هوای شـهری 
مانند تهـران بسـیار زیـاد اسـت و با 
رخ دادن آن داغـی هـوا بـه حـد غیر 
قابل تحمـل خواهد رسـید؛ ایـن در 
حالیسـت کـه چنیـن دمایـی از ۵۰ 
سـال گذشـته هـم در تهـران ثبـت 

شـده بـود یـا دمـای ۵۵ درجـه را در 
جنوب کشور داشـتیم؛ بنابراین اعداد 
تازه ای نیسـتند که بخواهیم بگوییم 
مثلًا گرما در تابستان امسـال رکورد 

زده اسـت.
ایران بر روی کمربند خشـک و نیمه 
خشـک قرار گرفتـه و گرمـا آنهم در 
تابسـتان امـری طبیعـی اسـت امـا 
سـؤال این اسـت کـه چـرا نیـاکان 
مـا از گرمـا گلـه نداشـتند امـا برای 
نسـل امروز تحمل آن بسـیار دشوار 
شـده اسـت؛ یعنی امروزه دمای هوا 
داغ تـر از آن چیزی اسـت کـه اعلام 

می شـود.
آن زمـان بـه انـدازه امـروز معابـر 
آسـفالت نشـده بـود، تعـداد زیـادی 
خـودرو در جاده هـا تـردد نمی کـرد، 
سـاختمان های شیشـه ای و چندین 
طبقـه سـر بـه آسـمان بلند نکـرده 
بودنـد، انـواع کارخانه هـا و صنایع از 
هر گوشـه و کناری سـرک نکشیده 
بودنـد، هـر چـه بـود سـادگی بـود، 
جاده ها خاکـی و درشـکه ها به جای 
خـودرو افـراد را جابه جـا می کـرد؛ 
بنابرایـن اگـر دمـا ۵۰ درجـه بـود 
همـان ۵۰ درجـه واقعـی بـود نـه 
امروزه کـه ۵۰ درجـه دمایی نزدیک 
بـه ۶۰ درجـه احسـاس می شـود و 
گمان می کنـی هر لحظه اسـت که 

پختـه شـوی.
به اعتقـاد کارشناسـان این شـرایط 
بـه پدیـده تغییـر اقلیـم و گرمایـش 
جهانـی زمین بـر می گردد که شـاید 
رسـیدگی بـه آن هـم تـا حـدودی 
دیر شـده باشـد امـا اگـر می خواهیم 

همگی با هم بـرای حل بحـران آب 
و هوایی کاری کنیـم و انقراض های 
در حـال افزایشـی را کـه روز بـه 
روز تعـداد آنهـا بیشـتر می شـوند، 
متوقـف کنیم و مانع خشـک شـدن 
رودخانه هـا و تالاب هـای بیشـتری 
شـویم، باید همگی مسـئولیت خود 
را بپذیریـم در غیـر ایـن صـورت 
حتـی از غول چـراغ جادو هـم کاری 

برنمی آیـد.
البتـه این بـه آن معنا نیسـت کـه در 
هیـچ جـای دنیـا دمـا تغییـر نکرده 
اسـت، مثلًا امسـال در اروپا تابستان 
گـرم و جهنمـی را تجربـه می کننـد 
و اعـلام شـده که دمـا به بـالای ۴۰ 
درجـه رسـیده اسـت؛ در حالـی کـه 
قـاره سـبز هیچ وقـت چنیـن دمایی 
را تجربـه نکـرده بـود امـا منطقـه 
خاورمیانه که کشـوری ماننـد ایران 
در آن واقع شـده همواره در تابسـتان 
دمـای ۴۰ تـا ۵۰ درجـه را تجربـه 
کـرده اسـت؛ بنابراین چنیـن دمایی 
در ایـن منطقـه غیرطبیعـی نیسـت 
امـا الان مسـاله این اسـت کـه چرا 
دمـای ۵۰ درجـه را مثـلًا ۶۰ درجـه 

احسـاس می کنیـم.
مدیر گروه پژوهشـی مدلسـازی جو 
و اقیانـوس پژوهشـگاه هواشناسـی 
در گفـت و گـو بـا خبرنـگار محیـط 
زیسـت ایرنا گفت: گرمایش جهانی 
پدیـده ای اسـت کـه در چنـد دهـه 
گذشـته دامـن کـره زمیـن را گرفته 
اسـت؛ بـه طـوری کـه در ۳۰ سـال 
گذشـته بین ۱ تا ۱.۵ درجه میانگین 
دمـای کره زمیـن افزایـش یافته که 

صنعتی شـدن، توسـعه شهرنشینی، 
افزایش انتشـار گازهای گلخانه ای و 
به دنبال آنهـا بروز تغییـر اقلیم دلیل 

ایـن افزایـش دما اسـت.
مجید آزادی افزود: تابسـتان امسـال 
در اروپـا هـم کـم بارشـی و هـم 
افزایـش دمـا داشـتیم امـا در ایـران 
تـا بـه امـروز افزایـش غیرطبیعی و 
بـالای نرمـال دمـا رخ نداده اسـت، 
دمـا چـه در جنـوب کشـور چـه 
تهـران، حـول نرمـال بـود، اینکـه 
گفته می شـود مثـلًا در اهـواز دمای 
حـدود ۶۸ درجه گـزارش می شـود، 
عـدد درسـتی نیسـت چـون زمانی 
کـه شـاخص گرمایـی بـا ترکیـب 
بیشـینه دما و رطوبت سـنجیده شود 
عـدد نادرسـتی به دسـت می آیـد در 
حالیکه بالاتریـن دمایی که امسـال 
تاکنـون در اهـواز داشـتیم حـدود 
۵۰ درجـه بود کـه انتظـار داریـم در 
روزهای بعد بـه ۵۲ درجه هم برسـد 
چون هر سـال تـا به ایـن حـد از دما 

می رسـد.
وی تاکید کـرد: بنابرایـن تاکنون در 
نقاط مختلف کشـور دما در شـرایط 
عادی قـرار دارد البتـه در ۲ هفته اول 
مـرداد اوج گرما خواهد بـود که آنهم 

هر سـال امـری طبیعی اسـت.
آزادی دربـاره اینکـه مثـلًا اگـر ۳۰ 
سـال پیش دمای ۴۰ درجه داشـتیم 
چـرا گرمـای امـروزه را احسـاس 
نمی کردیـم؟ به نظر می رسـد دمای 
اعلام شـده بـا دمایـی که احسـاس 
می کنیـم متفاوت اسـت گفـت: این 
شرایط به حجم زیاد آسـفالت، تعداد 

خودروهـا، سـاختمان های بلنـد و 
شیشـه ای برمی گردد در گذشـته نه 
آسـفالتی بـود و نه خـودرو بـه اندازه 
امروز امـا اکنـون تمـام خیابان ها پر 
از انواع خودرو و موتورسیکلت است، 

بتـن گرمـا را سـاطع می کند.
وی در پاسخ به اینکه چرا دمای هوا 
در سایه اندازه گیری و اعلام می شود، 
توضیح داد: دمایی که هواشناسی 
اعلام می کند دمایی در ارتفاع حدود 
دو متری از زمین است؛ آنهم در 
محفظه ای چوبی که تهویه دارد و 
در سایه قرار گرفته است؛ بنابراین 
قطعاً در جایی غیر از این منطقه دما 
می تواند تا ۱۰ درجه هم بیشتر از آن 
چیزی باشد که اعلام شده است؛ در 
واقع ما دمای هوا را می خواهیم، دما 
در سطوح مختلف متفاوت است اما 
برای اندازه گیری به دمای هوا آنهم 
بالاتر از سطح نیاز داریم، بر این اساس 
تمام ایستگاه های هواشناسی دنیا به 
همین روش دمای هوا را اندازه گیری 

می کنند.
وی اظهـار داشـت: دماهایـی کـه 
در ایسـتگاه های سـنجش ثبـت 
می شود سـابقه ۲۰ تا ۳۰ سـاله دارد، 
مثلًا اهـواز حـدود دو هفته گذشـته 
به دمـای ۵۰ درجـه رسـید؛ در حالی 
که این دمـا در رکوردهـای آن وجود 
دارد، یعنـی اهـواز رکـورد دمـای ۵۲ 
درجـه را هـم داشـته اسـت بنابراین 
۵۰ درجه غیر طبیعی نیسـت. امسال 
در سراسـر کشـور دما حول و حوش 
نرمال و شـاید هم بعضی جاها کمی 

بیشـتر از نرمـال بوده اسـت. 

سـخنگوی وزارت امـور خارجه گفت: بر اسـاس دعوتی کـه از سـوی وزیر امور 
خارجه پاکسـتان صورت گرفتـه، وزیر امـور خارجه کشـورمان همـراه با هیات 

عالی رتبـه اقتصادی بـه اسـلام آباد سـفر می کند.
ناصر کنعانی در نشسـت خبری هفتگی خود با رسـانه ها دربـاره فایل صوتی لو 
رفته از رابرت مالی مسـئول سـابق میز ایـران در وزارت خارجه آمریـکا و راهبرد 
آتی ایـران در این زمینه، اظهار داشـت: اینکه این فرد چه گفته مسـئولیت دولت 
آمریکا اسـت که روشـنگری کند، اما ایران مذاکرات رفع تحریم هـا را مبتنی بر 

مصالح ملی و بـه منظور احقاق حقـوق ایران دنبـال می کند.

وی گفت: خطوط قرمـز ایران منافع ملی اسـت و ما آماده پیگیـری گفت وگوها 
و جمع بندی آن هستیم.

کنعانی افزود: نگاه ما به دولت آمریکا واضح است، ما هیچگاه مبتنی بر اعتماد با 
آمریکا گفت وگو نمی کنیم و برجام هم محصول اعتماد ما به آمریکا نبود.

سـخنگوی وزارت امـور خارجه بیان داشـت: ادامـه مذاکرات لغـو تحریم ها هم 
مبتنی بر اعتماد ایران به آمریکا نیسـت، قرار بـود که برجام امضا شـود و نتیجه 
پایبندی آمریکا به برجام می توانسـت مبنای اعتماد نسـبی باشـد ولـی آمریکا 

همین اعتماد نسـبی را هم بـرای ایران ایجـاد نکرد.

وی افـزود: مـا بـرای رفـع تحریم هـای ظالمانـه و بازگشـت مسـئولانه همه 
طرف هـا از جمله آمریـکا بـه برجام تـلاش می کنیـم، ایـران مبتنی بـر منافع 
ملـی خـود و مفـاد مصـرح در برجـام گفت وگو می کنـد و مسـیر دیپلماسـی را 

دنبـال می کنـد.
کنعاتی گفت: هر زمـان طرف مقابل آماده باشـد و مـا از پایبندی طـرف مقابل 
اطمینـان حاصل کنیم، برجـام قابل تداوم اسـت و مـا به عنوان تنهـا طرفی که 
مسـئولانه رفتار کرد، آمادگی داریم تا بـرای تأمین منافع ملی کشـور مذاکرات 

را ادامـه دهیم.

دعوت 
بریکس 
از رئیس 
جمهور ایران

سخنگوی وزارت امور خارجه 
در نشست خبری عنوان کرد:
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آلزایمر و از دست 
دادن بویایی!

پریسا جمدی افرادی که به صورت 
ژنتیکی در معرض خطر آلزایمر هستند، 
ممکن است قبل از تجربه کاهش عملکرد 
شناختی، حس بویایی شان دچار اختلال شود. 
به همین دلیل، باید حس بویایی فرد تحت 
نظارت و آزمایش قرار بگیرد تا در صورت بروز 
هرگونه مشکل بتوان سریع تر مشکل آلزایمر 

را تشخیص داده و درمان کرد.
در بخش هایی از سیستم حسی مرتبط با 
بویایی، ژنی به نام APOE وجود دارد. که از 
مهم ترین آنها که با افزایش خطر ابتلا به 
آلزایمر مرتبط است ژن APOE4 می باشد. 
افرادی که دارای تنها یک نسخه از این نوع 
ژن می باشند، سه برابر بیشتر از افراد دیگر در 
معرض ابتلا به آلزایمر می باشند، و افرادی 
که دارای ۲ نسخه از این ژن می باشند حدود 
۲ برابر بیشتر از افرادی که تنها ۱ نسخه از این 

ژن را دارند، در معرض آلزایمر قرار دارند.
داده های لازم برای تحقیق و بررسی ارتباط 
بین APOE4 و حس بویایی افراد جمع آوری 
شد. در یک پروژه )NSHAP( در سال ۲۰۱۰، 
حدود ۸۰۰ نفر با سن بین ۶۲ تا ۸۵ ساله برای 
ژن نوع APOE4 مورد غربالگری قرار گرفتند. 
شرکت کنندگان از نظر شناختی، مهارت های 
تفکر و حافظه مورد آزمایش قرار گرفتند. لازم 
به ذکر است که در شروع بررسی و تحقیق 
شرکت کنندگان دارای هیچگونه علائم 

مربوط به زوال عقل و آلزایمر نبودند.
بین  تمایز  توانایی  با  کنندگان  شرکت 
غلظت های مختلف یک بو )حساسیت بو( و 
توانایی در تمایز یک بو از بوی دیگر )شناسایی 
بو( مورد آزمایش قرار گرفتند و این آزمایشات 
شناخت و بویایی در سال ۲۰۱۵ نیز دوباره 
تکرار شد. ۳۲۳ از شرکت کنندگانی که دارای 
یک یا دو نوع ژن APOE4 بودند، در سنین 
۶۵ تا ۶۹ سالگی به مرور حس بویایی شان 
ضعیف شد. در افراد تحت بررسی و تحقیق 
کاهش حساسیت بو قبل از کاهش شناسایی 
بو، و قبل از بروز هر گونه تفاوت شناختی رخ 
داد. از همین رو، محققان بر این باورند که با 
انجام آزمایشات برای بررسی و تشخیص 
کاهش حس بویایی می توان خیلی سریع تر 
احتمال ابتلا به آلزایمر را تشخیص داده و آن 

را درمان کرد.
بنابراین به توصیه متخصصین، برای انجام 
درمان های سریع به منظور پیشگیری از 
زودهنگام  تشخیص  بیماری،  پیشرفت 
ناهنجاری های مربوط به سلامت مغز 
بسیار حیاتی است. هرچه درمان زودتر آغاز 
شود، نتیجه بهتر خواهد بود. خوشبختانه 
درمان های جدید در حوزه ی بیماری آلزایمر 
رو به رشد است و از مهم ترین اقدامات 
برای درمان زودهنگام آلزایمر می توان به 

غربالگری بویایی اشاره کرد. 

ht tps ://www.newsc ien t i s t .
com/article/-2384964loss-of-
smell-may-be-an-early-sign-of-
alzheimers-in-at-risk-people/
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ایالت کالیفرنیا ابتکاری 
جدید برای مقابله 

خشکسالی و تولید انرژی 
پاک به خرج داده است؛

ابتکار آبی آمریکایی ها
ایالت کالیفرنیا آمریکا ابتکاری جدید برای 
مقابله خشکسالی و تولید انرژی پاک به خرج 
داده است. به گزارش عصرایران به نقل از 
وبگاه خبری »هیل«، پروژه ای جدید تحت 
عنوان Project Nexus در ایالت خشک 
و کم آب کالیفرنیا آمریکا شروع به توسعه 
کرده که در صورت راه اندازی، می تواند 
ضمن مقابله با تبخیر آب، همزمان انرژی 
پاک از طریق پانل های خورشیدی تولید 
کند. در قالب این پروژه، کانال های آبیاری 
مزارع کشاورزی را با پانل های خورشیدی 
می پوشانند تا ضمن مقابله با خشکسالی 
شدید و تبخیر آب در عین حال انرژی پاک تر 
و ارزان تری برای ایالت ایجاد کنند. پروژه 20 
میلیون دلاری پانل های خورشیدی هوشمند 
که Project Nexus نامیده می شود، در سه 
بخش کانال های آبیاری در 90 مایلی جنوب 
شرقی شهر »ساکرامنتو« ساخته می شود. این 
پروژه که امسال شروع به کار کرده و تخمین 
زده می شود تا سال 2024 تکمیل شود، اولین 
پروژه از نوع خود در ایالات متحده است و 
توسعه دهندگان آن می گویند که می تواند به 

عنوان یک الگو برای بقیه کشور باشد.
این پانل ها در حدود 8500 فوت مربع مساحت 
در سه بخش از کانال های آبیاری جنوب 
شرقی شهر ساکرامنتو گسترده خواهد شد و 
انتظار می رود با کاهش تبخیر، در مقابله با 
شرایط خشکسالی کمک کند و در عین حال 

انرژی تجدید پذیر ارزان تر تولید کند.
این پروژه همچنین از مزایای کاهش اتکا 
به منابع انرژی فسیلی برخوردار است که 
سوزاندن آنها به گرم شدن بیش از حد زمین و 

تشدید خشکسالی کمک می کند.
طبق یک مطالعه در سال 2021 در دانشگاه 
کالیفرنیا، اگر کالیفرنیا تقریباً 4 هزار مایل 
زیرساخت سیستم توزیع آب عمومی در ایالت 
را پوشش دهد، می تواند سالانه 63 میلیارد 
گالن آب صرفه جویی کند. این میزان می تواند 
مصرف خانگی سالانه بیش از 2 میلیون نفر از 
ساکنان این ایالت را تأمین کرده و در تأمین 

انرژی پاک نیز مؤثر باشد.

رویکردهای شـهر هوشـمند به واسـطه بهبود کیفیت 
زندگـی و اثربخشـی در زمینه هـای مخلتـف، طراحی 
شـهرهای امـروز و آینـده را از آن خود کـرده و حتی به 
مدیریـت بهتـر آب در اغلـب شـهرهای جهـان منجر 

شـده است.
شـهرهای هوشـمند آب بـه نقاطـی از دنیا اشـاره دارد 
کـه مدیـران آن هـا بیشـترین بهـره را از فناوری های 
روز دنیـا شـامل هـوش مصنوعـی، اینترنـت اشـیا، 
کلان داده هـا و یادگیری ماشـینی بـرای مدیریت بهتر 
آب می گیرند. بدیهی اسـت که مدیریت هوشـمند آب 
می تواند مزایای اقتصادی بی شـماری را برای شـهرها 
به دنبال داشـته باشـد، ضمن این که در بهبـود کیفیت 
زندگـی شـهروندان نیـز نقـش مهمـی ایفـا می کنـد 
و مهم تـر این کـه در بهبـود کیفیـت آب شـهری نیـز 
اثربخش اسـت. در شـهرهایی که از مدیریت هوشمند 
آب برخوردار اسـت، کمترین میزان از ایـن مایع حیاتی 
هدر می رود زیرا سنسـورهای هوشـمند تعبیه شـده در 
زیرسـاخت های چنیـن شـهرهایی امـکان شناسـایی 
لوله هـای در حال چکـه را برای افـراد مسـئول فراهم 
مـی آورد و آن هـا را به اعمـال اقدامـات به موقـع برای 
جلوگیری از ضایع شـدن آب سـوق می دهـد. در ادامه 

به معرفی موفق ترین شـهرهای هوشـمند آب و تدابیر 
هر یـک بـرای مدیریـت آب می پردازیم کـه می تواند 
ماننـد الگویی برای سـایر نقاط دنیا عمـل کند و جهان 
را از بحـران کم آبی و سـایر پیامدهـای آن نجات دهد.

سنگاپور پایتخت سنگاپور
اگرچه سـنگاپور در فضاهایی کامـلًا آبی محصور 
شـده اسـت، با این حـال هیـچ منبـع آبی ارزشـمندی 
نـدارد و به همیـن دلیل، افزایـش تقاضای آب توسـط 
شـهروندان می تواند فشـارهای سـختی را بـر دولت و 
مردم تحمیل کنـد. از سـوی دیگر، نبود فضـای کافی 
در این شـهر امـکان ذخیـره آب بـاران را که بـه مقدار 
زیادی در فصـول سـرد می بارد، بـه حداقل رسـانده و 
در نتیجـه تهدید دیگـری را در زمینه کم آبـی احتمالی 

پیش روی کشـور و مـردم قرار داده اسـت.
امـا خبـر خـوش ایـن اسـت کـه مدیـران سـنگاپور با 
اسـتفاده از رویکردهـای شـهر هوشـمند، تدابیـری 
را بـرای تأمیـن آب در شـهر اندیشـیده اند کـه بـه 
تأمیـن 430 میلیـون گالـن آب در هـر روز برای شـهر 
منجر می شـود و نیاز تمـام سـاکنان را به آب بـرآورده 

. می کنـد

توسـعه پنج نیروگاه احیـای آب و چهـار کارخانه برای 
تولیـد آب از پسـاب ها می توانـد حـدود 40 درصـد از 
نیازهـای آب روزانـه شـهروندان را تأمین کنـد، با این 
حـال بخـش بزرگـی از آن در صنعـت فنـاوری مـورد 
اسـتفاده قرار می گیرد. در واقـع با وجود این کـه روزانه 
مقـدار آب بسـیار زیـادی از کارخانه هـا و نیروگاه های 
سـنگاپور تولیـد می شـود، امـا بخـش کوچکـی از 
آن بـرای آب آشـامیدنی در اختیـار شـهروندان قـرار 
می گیـرد. گزارش هـا نشـان از آن دارد کـه تجهیزات 
تصفیـه آب در سـنگاپور بسـیار پیشـرفته اسـت و آب 
تولید شـده از نیروگاه های شـهر حتی از استانداردهای 
سـازمان بهداشـت جهانی بـرای آب آشـامیدنی فراتر 

رفته اسـت.
نمک زدایـی آب دریـا از دیگـر رویکردهای هوشـمند 
سـنگاپور بـرای تأمیـن آب به شـمار می رود کـه برای 
اولین بار در سـال 2005 و پس از تأسـیس اولین مرکز 
نمک زدایی شـهر آغاز شـد و تأمیـن 10 درصـد از آب 
مورد نیـاز شـهر را بـه دنبـال داشـت. در سـال 2022 
تعداد پنـج مرکـز نمک زدایـی جدیـد در شـهر احداث 
شـد که این مراکز امـروزه در کنار یکدیگـر 30 درصد 

از نیازهـای آب شـهری را بـرآورده می کند.

بـارش بـاران در سـنگاپور سـالانه از دو هـزار و 400 
میلی متـر تجـاوز می کنـد کـه ایـن مقـدار دو برابـر 
بیشـتر از میانگیـن بـارش در سراسـر جهـان اسـت. 
اگرچـه فضـای کافـی در سـنگاپور بـرای ذخیـره 
ایـن مقـدار آب وجـود نـدارد، بـا ایـن حـال انبارهای 
مصنوعی احـداث شـده در شـهر می توانـد روزانه بین 
200 تـا 300 میلیـون گالـن آب بـاران را ذخیـره کند.

کیپ تاون، آفریقای جنوبی
کمبود آب در گذشـته بـرای سـال های پی درپی، 
یکـی از مهم تریـن بحران هـای حاکـم بـر کیپ تاون 
در آفریقـای جنوبـی بـود که البتـه بـه واسـطه تدابیر 
هوشـمندانه مدیـران، بهبـود قابل توجهـی را طـی دو 
دهـه اخیـر تجربـه کـرده اسـت. برنامه ریزان شـهر از 
طریق بهره گیـری از پیشـرفته ترین فناوری های دنیا، 
با وجـود افزایش جمعیـت، توانسـته اند مصـرف آب را 
در سراسـر شـهر به طـور قابل توجهی کاهـش دهند و 
حتی بـرای این منظـور، به آمـوزش شـهروندان برای 
مصرف بهینـه بپردازند. نصب سنسـورهای هوشـمند 
در سـازه ها نیـز بـه کشـف لوله هـای در حـال چکـه 
منجر شـده و مدیران را بـه تعویض آن ها سـوق داده و 

همین امـر نیز از هدررفتـن آب جلوگیری کرده اسـت. 
گزارش هـا حاکی از آن اسـت کـه تنها در سـال 2011 
بیش از 20 هـزار و 500 کنتور آب خراب جـای خود را 
به کنتورهـای جدید و هوشـمند داد و طـی همین بازه 
زمانی نیز 100 نفر کارشـناس برای نظـارت بر آب 60 
مدرسـه در شـهر مورد آموزش قرار گرفتند و توانستند 
آبیـاری کارآمد 95 پـارک و زمین را بـدون مصرف آب 

آشـامیدنی انجـام دهند.

بنگلور، هندوستان
جمعیـت بسـیار بـالای بنگلـور در هندوسـتان، 
مدیریـت آب را میـان برنامه ریـزان شـهر از اهمیـت 
بالایـی برخـوردار کـرده و آن هـا را بیـش از هـر مورد 
دیگـری بـه اتخـاذ رویکردهـای هوشـمند بـرای این 
منظـور سـوق داده اسـت. جالـب اسـت بدانیـد کـه 
بنگلـور میزبـان 450 دریاچـه اسـت، بـا ایـن حـال 
آن چـه منابع آب شـهر را در معـرض تهدید قـرار داده، 
خصوصی سـازی منابع آبی اسـت. البته مدیران شـهر 
تـلاش کرده اند بـه روش هـای هوشـمند مانـع از این 
فرآیند شـوند و ایـن در حالی اسـت که همزمـان اداره 
حفاظـت از محیط زیسـت به آمـوزش شـهروندان در 
مـورد اهمیت حفـظ دریاچه ها پرداخته اسـت تـا آن ها 
را از خصوصی سـازی آب دریاچه ها باز دارد که شـواهد 
حاکـی از پیامدهـای مثبـت کارگاه هـای آموزشـی در 

ایـن زمینه اسـت.

ساردینیا، ایتالیا
بهره گیری از کنتورهـای هوشـمند آب بهترین و 
موفقیت آمیزتریـن رویکـرد مدیران سـاردینیا در ایتالیا 
برای حل بحـران کمبـود آب بوده که توانسـته اسـت 
نـرخ هدررفـت پسـاب را بـه حداقـل برسـاند، ضمـن 
این کـه پایدارسـازی مصـرف آب را نیـز بـرای شـهر 
بـه دنبـال داشـته اسـت. در ایـن رویکـرد، که توسـط 
کمپانـی توزیـع کننـده آب Abbanoa اجرا می شـود، 
کنتورهای هوشـمند قدرت انتقـال داده هـا را به مرکز 
پـردازش تقویـت می کنـد و از ایـن طریـق، قابلیـت 
مدیریـت مصـرف آب و انتقـال آن را بـه سـاردینیا، به 
عنـوان دومین جزیـره بزرگ دریـای مدیترانـه فراهم 
می آورد. سنسـورهایی کـه در کنتورهـای جدید نصب 

شـده نیز، قرائـت داده هـای مربـوط به مصـرف آب را 
از راه دور ممکـن می کنـد کـه ایـن امـر به سـهم خود 
می توانـد کارکنان مرکز پـردازش داده هـا را از احتمال 
چکه کـردن لوله هـا بـه واسـطه مصـرف بی رویه آب 
آگاه کنـد و آن هـا را بـه اعمـال اقدامـات اثربخـش و 
زودهنگام برای حل مشـکل سـوق دهد. جالب اسـت 
بدانید که هرگونه سوءاسـتفاده شـهروندان به واسـطه 
دسـتکاری کنتورهای آب هوشـمند نیز بـرای مدیران 
شـهر قابل کشـف اسـت و صورت حسـاب خیلـی کم 
آب، زمینه را بـرای پیگیری و آگاهـی از حقیقت فراهم 

مـی آورد.

لیما، پرو
موقعیت جغرافیایـی لیما، پایتخت پـرو، به بارش 
حداقل میزان بـاران در طول سـال در آن منجر شـده 
اسـت و همین امر در گذشته کمبود شـدید آب را برای 
آن در پـی داشـت. گزارش هـا حاکـی از آن اسـت که 
میانگیـن بـارش بـاران در لیما در هر سـال بـه ندرت 
از یک سـانتی متر تجـاوز می کند کـه این میـزان آب 
پاسـخگوی نیازهـای جمعیت هشـت میلیـون نفری 
آن نیسـت. به همیـن علـت، بسـیاری از شـهروندان 
بـرای تأمین آب مـورد نیـاز روزانـه خود بـه کوه های 
یخی آند وابسـته هسـتند کـه البتـه محققـان از پایان 
یافتـن ایـن منبـع تـا حداکثـر 40 سـال آینـده خبـر 

داده انـد.
مدیـران پایتخـت پرو بـه منظور حـل بحـران کمبود 
آب تصمیـم گرفتنـد شـهروندان را در مدیریـت آن 
سـهیم کننـد و ایـن در حالی اسـت که وزیر مسـکن 
و خانه سـازی نیـز از طریـق پیاده سـازی رویکرد آب 
و فاضلاب بانـک جهانی توانسـته اسـت مـردم را به 
ذخیـره آب و کاهـش مصرف آن سـوق دهـد، ضمن 
این کـه افزایـش هزینـه آب توسـط مدیـران نقـش 
مهمـی در گرایش مـردم به کاهـش مصـرف آن ایفا 
کرده اسـت. از دیگر اقدامـات مدیران لیمـا برای حل 
بحران کمبـود آب می توان بـه برگـزاری رقابت های 
مختلـف میـان دانش آمـوزان مـدارس در زمینـه 
قصه گویـی در مـورد مصـرف آب اشـاره کـرد کـه 
انتشـار 50 داسـتان برتـر را در یـک مجموعه بـه نام 

»افسـانه های آب در پـرو« بـه دنبـال داشـت.

تدابیر موفق ترین 
شهرهای هوشمند 
آب در جهان

افزایش تقاضا برای هوش مصنوعی به نفع کسب و کار AMD است

AMD پیش بینی می کند: افزایش  مدیرعامل 
تقاضای هوش مصنوعی باعث رشد بازار رایانه های 

شخصی می شود.
 ،)AMD( مدیرعامل دستگاه های میکرو پیشرفته
انتظار دارد بازار رایانه های شخصی )PC( در نیمه 
دوم سال بهتر شود، زیرا تقاضا برای هوش مصنوعی 
AI( رو به افزایش است. افزایش تقاضا برای  (
هوش مصنوعی به نفع کسب و کار AMD است 
که تراشه های رایانه ای می سازد که در برنامه های 
قرار  استفاده  مورد  مصنوعی  کاربردی هوش 

می گیرد.

 Advanced به گزارش هوشیو، لیزا سو؛ مدیرعامل
Micro Devices گفت که پیش بینی می کند بازار 
رایانه های شخصی به صورت فصلی در نیمه دوم 
سال با بهبود میزان موجودی در هر سطح از زنجیره 

تامین رشد نماید.
اگرچه درآمد AMD در سه ماهه دوم سال 18 درصد 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش یافته 
است، اما آنها همچنان محصولات جدید خود را در 

دوران رکود اقتصادی روانه بازار کردند.
از نظر فروش، تغییر قابل توجهی نسبت به سه 
ماهه قبل مشاهده نشد، زیرا افزایش تقاضا برای 

رایانه های شخصی و مشتریان مرکز داده با کاهش 
قابل انتظار در فروش بازی ها و محصولات تعبیه 

شده، متعادل گردید.
سو گفت: تعامل مشتریان با هوش مصنوعی در یک 
دوره زمانی کوتاه بیش از هفت برابر رشد یافته است، 
زیرا چندین مشتری برنامه هایی را برای استفاده از 
 MI300  و Instinct MI250 سخت افزار و نرم افزار

در مقیاس بزرگ تر آغاز کردند یا گسترش دادند.
کامپیوتری  تراشه های  فروش  که  گفت  سو 
SoC( نیمه سفارشی در سه ماهه جاری قوی  (
بوده و  این فروش قوی به دلیل افزایش تقاضا از 

سوی مایکروسافت و سونی برای کنسول های 
نتشار چندین بازی ویدیویی  بازی و همچنین ا
جدید و پرمخاطب بوده است. این خبر خوبی برای 
صنعت بازی است، زیرا نشان دهنده تقاضای قوی 

مصرف کنندگان برای محصولات بازی است.

راه اندازی ۳۰ نمونه جدید AMD در 
»Genoa« سه ماهه دوم با چندین نمونه
 AWS، Alibaba، چهار شرکت بزرگ، از جمله
Microsoft و Oracle، 30 نمونه جدید AMD را در 
فضای ابری در طول سه ماهه دوم راه اندازی کردند. 
آنها چندین نمونه »Genoa« نیز راه اندازی کردند، 
 AMD که یک پردازنده سرور توسعه یافته توسط
است. به گفته سو، جنوا نسبت به سایر پردازنده های 
سرور موجود در بازار قدرتمندتر و کارآمدتر است و 
تا 1.9 برابر عملکرد بیشتر در برنامه های سازمانی و 
ابری و همچنین 1.8 برابر عملکرد بیشتر در هر وات 

ارائه می دهد.
نتظار دارد درآمد این شرکت از  سو گفت که ا
تراشه های سرور Epyc در سه ماهه سوم سال دو 
رقمی افزایش یابد، زیرا پردازنده های نسل چهارم 
EPYC بیشتری برای خرید در دسترس خواهند بود.

سو گفت که در زمینه ابررایانه ها، پردازنده های 
Epyc و Instinct همچنان راه حل های منتخب 
یانه های جهان محسوب  بررا برای قوی ترین ا
 121 ،Top500 می شوند. بر اساس آخرین لیست
یانه ها، از پردازنده های  بررا مورد از سریعترین ا
Epyc و Instinct استفاده می کنند و طبق لیست 
Green500، هفت سیستم از 10 سیستم کارآمد در 

این لیست نیز از این پردازنده ها استفاده می نمایند.
سو گفت: »در زمینه هوش مصنوعی، در سه ماهه 
دوم پیشرفت چشمگیری داشتیم، زیرا به نقاط عطف 

مهمی در زمینه سخت افزاری و نرم افزاری دست 
یافتیم تا به افزایش تقاضای رو به رشد مشتریان 
برای راه حل های هوش مصنوعی مرکز داده خود 

رسیدگی نماییم.«
او گفت که استراتژی هوش مصنوعی AMD بر 
سه حوزه متمرکز است. ابتدا، AMD مجموعه ای از 
واحدهای پردازش کامپیوتری )CPU(، واحدهای 
پردازش گرافیکی )GPU( و راه حل های محاسباتی 
تطبیقی را برای استنتاج و آموزش هوش مصنوعی 
ارائه خواهد کرد. دوم، آنها پلتفرم نرم افزاری خود را 
گسترش خواهند داد تا استفاده از سخت افزار هوش 
مصنوعی را برای افراد آسان تر نمایند و برای کمک 
به رشد سریع تر راه حل های هوش مصنوعی شراکت 
ایجاد کنند. سوم، گسترش مشارکت هایی است که  
AMD در سراسر اکوسیستم جهانی ایجاد کرده است 
تا راه حل های هوش مصنوعی مبتنی بر AMD را در 

مقیاس وسیع تر تسریع بخشد.
او گفت: »ما در سه ماهه دوم در هر سه جبهه فعالیت 
کردیم.« در مورد رایانه های شخصی، سو گفت: »ما 
انتظار داریم که بخش مشتری رایانه های شخصی 
ما در نیمه دوم سال به دلیل قدرت سبد محصولات 
 Ryzen و افزایش استفاده از پردازنده های AMD
7000 قوی تر شود و این افزایش شامل پردازنده های 
Ryzen 7040 ما نیز گردد. این پردازنده ها عملکرد 
خوب، بهره وری انرژی و موتور هوش مصنوعی 
اختصاصی دارند که آنها را به اولین پردازنده های 

x86 تبدیل می کند که این ویژگی را دارند.«
او افزود: »در آینده، ما هوش مصنوعی را به عنوان 
یانه های  یک محرک قابل توجه تقاضا برای را
سایر  و  مایکروسافت  زیرا  می بینیم،  شخصی 
ارائه دهندگان بزرگ نرم افزار، هوش مصنوعی مولد 

را در پیشنهادات خود گنجانده اند.«

شهردار اصفهان مطرح کرد:

رضایت دانش بنیان ها و مدیران از دوازدهمین نمایشگاه جامع مدیریت شهری در اصفهان
شـهردار اصفهان با اشـاره بـه رضایـت دانش بنیان هـا و مدیران 
شـهری از دوازدهمیـن نمایشـگاه جامـع مدیریـت شـهری در 
اصفهـان گفت: شـهر زنـده بنـا بـه اقتضائـات جدیـد خـود باید 
از روش هـای نوین شـهری بهره ببـرد، از ایـن رو این نمایشـگاه 
مطابـق آخریـن تکنولوژی هـا، ابزارهـا و دسـتاوردهای مرتبط با 

مدیریـت شـهری برگزار شـد.
بـه گـزارش خبرنـگار ایمنـا، علـی قاسـم زاده امـروز_ شـنبه 
چهاردهـم مردادمـاه_ در برنامـه رادیویـی »سـلام اصفهـان« 
اظهـار کرد: شـهر یـک موجـود زنـده اسـت و اصفهان بـه دلیل 
ویژگی هـای خـاص خود بـه تعبیـر رهبر معظـم انقـلاب زنده تر 

و پویاتـر اسـت.

وی با بیان اینکه شـهر زنـده دائم در حـال تغییر و تحول اسـت و 
نیازهای جدیـدی دارد، گفت: شـهر زنـده بنا به اقتضائـات جدید 

خود بایـد از روش های نوین شـهری هم بهـره ببرد.
شـهردار اصفهـان افـزود: هفتـه گذشـته شـاهد برگـزاری 
دوازدهمیـن نمایشـگاه جامـع مدیریـت شـهری در نمایشـگاه 
بین المللـی اصفهـان بودیـم کـه آخریـن تکنولوژی هـا، ابزارها، 
دسـتاوردها و محصـولات مرتبط با مدیریت شـهری بـه نمایش 

گذاشـته شـد.
وی ادامـه داد: ایـن دوره از نمایشـگاه جامـع مدیریـت شـهری، 
مطلـوب بـود چراکـه از یـک سـو شـهرداری اصفهـان از 
بخش های مختلـف آن اسـتفاده کرد و از سـوی دیگـر بخش ها 

و سـازمان های مختلـف شـهرداری همچـون سـازمان فـاوا، 
سـازمان پارک ها و فضـای سـبز شـهرداری، مدیریت پسـماند، 

آتش نشـانی و خدمـات ایمنـی حضـور داشـتند.
قاسـم زاده تصریـح کـرد: در ایـن نمایشـگاه شـرکت های 
صنعتـی بـزرگ و دانش بنیان از سراسـر کشـور بـا ارائـه آخرین 
دسـتاوردهای خـود در دو بخش سـخت افزاری و نرم افـزاری در 

حـوزه مدیریـت شـهری نیـز شـرکت کردنـد.
وی خاطرنشـان کـرد: در حاشـیه دوازدهمیـن نمایشـگاه جامـع 
مدیریـت شـهری 12 کارگاه علمی برگزار شـد کـه در آن آخرین 
مباحث و مسـائل مرز دانـش در عرصـه مدیریت شـهری مطرح 

و هـم محصول هایـی رونمایی شـد.

شـهردار اصفهان ادامه داد: مـردم اصفهان و مدیران شـهرداری، 
همچنین شهرداران شـهرهای استان و کشـور و در کنار آن چهار 
هیئت خارجی از کشـورهای ترکیه، ارمنسـتان و چیـن نیز از این 

نمایشـگاه بازدید کردند.
وی بـا بیـان اینکـه طـی دو بـار بازدیـد از نمایشـگاه اسـتقبال 
و رضایـت شـرکت ها و دانش بنیان هـا را مشـاهده کردیـم، 
گفـت: ایـن دوره از نمایشـگاه یکـی از بهتریـن دوره هـای 
برگـزار شـده بـوده اسـت، از ایـن رو امیدواریـم بتوانیـم بـا 
اسـتفاده از جدیدتریـن ابزارهـا و تکنولوژی هـای موجـود، 
 شـهر را زنـده و پویـا نگـه داریـم و بـه ارائـه خدمـت بـه مـردم 

بپردازیم.
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